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Acta de la sessió ordinària del Ple   
 
Núm. de la sessió:     17 
Data: 19.12.12 
Horari: de 20.00 a  24.00  
Lloc: Casa de la Vila  
 
Hi assisteixen: 
 
Estanislau Fors Garcia, alcalde-president 
Ramon Vinyes Vilà, tinent d’alcalde  
Maria Belén Quintero Aragón, tinent d’alcalde 
Soraya Real Iglesias. tinent d’alcalde 
Santiago Fontbona Arbós, tinent d’alcalde 
Lorena Estrada Ocaña, tinent d’alcalde 
Alejandro Acero Cherta, tinent d’alcalde  
Román Pascual Rodríguez, regidor 
Susanna Mir Julià, regidora. 
Juan Miguel Llodrà Nogueras, regidor 
José Almansa Aragón, regidor 
Maria Isabel Illescas Sánchez, regidora 
Maria Assumpció Balliu Tenas, regidora 
Isabel Roig Casas, regidora  
Josep Antoni López Navarro, regidor 
Annabel Moreno Nogué, regidora  
David Caldeira Bacardit, regidor 
Catalina Victory Molné, secretària  
 
El president obre la sessió.  
 
Ordre del dia 
 
1.- APROVAR L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR DE DATA 21 DE 
NOVEMBRE DE 2012.- La secretària llegeix l’esborrany de l’acta de la sessió 
anterior, del dia 21 de novembre de 2012. L’acta s’aprova per unanimitat dels 
assistents. 
 
2.- PRORROGAR LA GESTIÓ DEL SERVEI DE TEATRE, MÚSICA I 
DANSA.- El tinent d’alcalde Sr. Vinyes dóna compte d’aquesta proposta d’acord:  
 
Atès que en data 31 de desembre de 2012 finalitza el contracte subscrit amb la 
SOCIETAT CORAL L’ESPERANÇA per la prestació del servei públic municipal de 
teatre, música i dansa mitjançant concert. 
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Vista la clàusula III del plec de clàusules administratives particulars reguladores del 
procediment de licitació, Ies quals formen part del contracte signat, i que estableix una 
duració inicial del concert per cinc anys, termini que és susceptible de pròrroga fins a 
una durada màxima total de 25 anys. 
 
Vist l’informe justificatiu de la conveniència de prorrogar el servei i que la proposta de 
pròrroga compta amb la conformitat de l’entitat i de la regidora del servei de cultura, 
es proposa al ple l’adopció dels següents: 
 
ACORDS: 
 
I .  Aprovar una segona prorroga al contracte subscrit entre aquest Ajuntament i la 
SOCIETAT CORAL L’ESPERANÇA, per la gestió, en règim de concert, del servei 
públic de teatre, música i dansa, amb les condicions vigents i prorrogant l’aportació 
municipal, actualment per import de 98.906,66€ anuals, més l’IPC corresponent.. 
 
2. Aquesta pròrroga tindrà una durada d’UN ANY, a partir del I de gener de 2013 i 
finalitzarà el 31 de desembre de 2013, termini durant el qual s'ha de procedir a l’estudi 
tècnic en relació a la possibilitat i/o conveniència d’instal·lar el servei pel propi 
Ajuntament i, en el seu cas, dels avantatges tècnics o econòmics de prestar el servei 
mitjançant concert per als usuaris. 
 
3. Comunicar el present acord a la Societat Coral l’Esperança, als efectes que 
manifesti la seva conformitat en la pròrroga de prestació del servei. 
 
4. Publicar el present acord al BOP als efectes de publicitat que estableix I'art. 271.4 
del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament d’OBRES, activitats 
i serveis dels ens locals. 
 
La regidora Sra. Moreno en representació del grup municipal d’ERC manifesta 
literalment el que segueix: ERC votarà a favor de la pròrroga del contracte subscrit 
entre l’Ajuntament i la Societat Coral l’Esperança per un període d’un any. Però volem 
recordar que fa un any la condició de redactar un nou plec per a la concessió del 
mateix i que és evident que no s’han fet els deures. Demanem doncs que aquest 
proper any serveixi per redactar-lo a fi i efecte d’adequar el mateix als temps que vivim 
i sobretot a l0increment de l’IVA que de ben segur que està afectant als beneficis que 
es puguin obtenir. 
 
La regidora Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta 
literalment el que segueix: En la primera pròrroga del contracta, ara fa un any, la CUP 
vam dir que pensàvem que la prorrogació del contracte beneficiava l’Ajuntament i 
l’entitat. Ara bé, que era una solució a curt termini. Que caldria estar amatents a les 
conclusions de l’estudi tècnic que s’especificava al punt dos dels acords. I aquest estudi 
resta pendent. I ara ja no tenim tant clar que la prorrogació beneficiï l’entitat. Allò que 
beneficiaria l’entitat és que es recuperés el plec de clàusules ja redactat, de fa temps, 
per fer-ne una licitació, i que s’actualitzés si així ho requerís. I a banda, la subvenció que 
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rep l’entitat no té actualitzat l’IPC que amb la càrrega del 21% d’IVA encara la fa molt 
més desmillorada. Entenem que aquí el que cal és voluntat política, atès que la feina ja 
està feta.  
 
De ben segur que el desig de la Societat Coral l’Esperança és que l’espai serveixi per 
dinamitzar la vida cultural de la vila, tant si ho gestiona l’Ajuntament com si ho fa la 
pròpia entitat. Aprofitem per recordar que l’Ajuntament n’és el propietari per cessió 
per 15 anys amb dues condicions ben clares: la reforma, que ja es va fer, i l’ampliació 
per la banda de Can Vives. Caldrà posar fil a l’agulla perquè aquesta obra, no 
especialment complexa ni astronòmicament cara, taxada ja fa anys en 330.000 euros, 
un preu que de ben segur ara seria més rebaixat, comenci a caminar. Aleshores sí 
tindrem un teatre preparat per ser referent també de fora vila i amb probabilitats de 
ser molt més rendible. 
 
També pensem que cal fer un reconeixement a la gent que s’esforça per fer una 
programació de qualitat així com la pròpia Societat Coral l’Esperança per la seva tasca, 
esforç i voluntat vers la dinamització cultural de l’espai, tant quan ho van gestionar en 
propietat com en cessió. 
 
I finalment, atès que durant l’any 2013 esperem que es faci un estudi de viabilitat per 
instal·lar el servei pel propi Ajuntament, seria interessant que quan aquest estudi 
estigui fet es consulti el futur, esperem que no molt llunyà, Consell de cultura 
municipal. 
 
El sentit del nostre vot en aquest punt serà favorable. 
 
La regidora Sra. Roig en representació del grup municipal d’ICV manifesta literalment 
el que segueix: Avancem que el grup municipal d'Iniciativa votarà a favor de la pròrroga 
de la gestió del Servei de Teatre Música i Dansa entre aquest Ajuntament i la Societat 
Cultural l'Esperança. tot i que volem fer un seguit de consideracions.  
 
Al ple del mes d'octubre del any passat, vam aprovar la primera pròrroga del contracte 
de gestió indirecta a la Societat Cultural l'Esperança, mitjançant concert amb 
l'Ajuntament, amb la durada d'un any, de l'1 de gener al 31 de desembre de 2012, amb 
el compromís de procedir a l’estudi tècnic d'un nou plec de condicions tècniques de 
l'explotació.  
 
Avui un any més tard, porten a aprovació la segona pròrroga, amb el mateix acord 
d’elaborar un nou contracte que haurà de regir la propera concessió. Suposem que al 
llarg d'aquest any que ha passat, ja s'ha començat a treballar, en aquesta línia, tot i que 
avui no en veiem els resultats.  
 
En aquests moments però, la situació encara s'ha fet més difícil per a la Societat 
Cultural l'Esperança que ha de gestionar el mateix pressupost amb molts factors en 
contra, com és ara la pujada de l'IVA en la cultura que des del setembre ha passat del 8 
al 21%, el que representa un augment del 162% de la càrrega impositiva actual. La 
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Societat Cultural l'Esperança, creiem que amb encert, ha decidit no tocar preus de les 
entrades dels espectacles del Teatre Principal, la qual cosa vol dir que hores d’ara 
també estan assumint directament com a entitat la temerària pujada.  
 
Altres motius per a la preocupació: la Societat Cultural l'Esperança, que en tinguem 
coneixement, tampoc ha rebut la compensació per l’augment de l'IPC de la subvenció 
que reben, en els darrers dos anys. Bé, ara cal rectificar dient que el regidor d'Hisenda 
ens acaba de comunicar que aquest any es farà efectiu.  
 
I per acabar-ho d’adobar, institucions com la Diputació de Barcelona, a través de la 
seva Oficina de Difusió Artística subvencionaven directament als Teatres Municipals 
pels seus espectacles, ara ja no ho fan d'aquesta manera, i amb retallades incloses, han 
passat a fer les aportacions directament als Ajuntaments.  
 
En tot cas, entenem per l’acord que avui ens porten a ple de mantenir la quantitat 
exacte de gairebé 99.000 euros com a aportació municipal, que cap d'aquests aspectes 
s'ha tingut en compte, i ens agradaria conèixer com es pensa compensar, si es que s'ha 
previst tot aquest seguit de factors que van en contra de la entitat. 
 
Cal reconèixer però, que malgrat tot el pessimisme i els entrebancs que viu un sector 
com el cultural: efectes de la crisi en la butxaca de molts espectadors, les noves 
retallades pressupostàries, la disminució de contractacions per part de les institucions 
públiques, la perniciosa pujada de l'IVA que han fet activar totes les alarmes, per sort, 
empreses, companyies, entitats com la Societat Cultural l'Esperança, a més de fer 
bones propostes artístiques, s’empesquen promocions i noves fórmules per capejar les 
adversitats i seguir mantenint viu el sector de l'art de l’escena. 
  
Des d’aquí el nostre reconeixement a l'Entitat i a tot l’equip humà que segueix 
treballant i creient, que la cultura no és un luxe, sinó una necessitat. 
 
Ara fa un any, quan acordàvem la primera pròrroga de la concessió, des d'ICV ens vam 
oferir al govern, per col·laborar de bracet amb la Societat Coral l'Esperança i 
l'Ajuntament en el nou plec de clàusules, alhora que ser convidats a les reunions amb el 
Teatre Principal per a treballar el conveni amb l’entitat així com les obres d’ampliació 
del teatre, conscients que hi ha un calendari per complir, i que ja es podrien iniciar 
amb el projecte tècnic que tenim sobre la taula, i que serien cabdals per al nostre 
equipament cultural.  
 
Una oferta de col·laboració que al llarg d'aquest any no s'ha fet evident, però que des 
del nostre grup seguim mantenint en ferm.  
 
Com ja hem avançat, i donat que la proposta d'acord ha d’avançar per no deixar en fals 
el servei, ni l’entitat, el nostre vot serà afirmatiu.  
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, aquesta s’aprova per unanimitat. 
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3.- DESIGNAR REPRESENTANT DE L’AJUNTAMENT AL CONSELL 
GENERAL DEL CONSORCI DE COMUNICACIÓ LOCAL.- L’alcalde Sr. Fors 
dóna compte d’aquesta proposta d’acord:  
 
Atès que en data 12 de setembre de 2000 l’Ajuntament d’Arenys de Mar va signar el 
conveni d’adhesió al Consorci de Comunicació Local, acceptant expressament els 
Estatuts del Consorci esmentats. 
 
Vist l'art. 11 dels Estatuts del Consorci que estableix que cadascuna de les entitats 
adherides ha de nomenar un representant al Consell General. 
 
Atès que per acord de PIe de data 23 de febrer de 2000, es va acordar que el 
representant de I'Ajuntament d’Arenys de Mar en el Consell General del Consorci de 
Comunicació Local seria el tinent d'alcalde delegat d’informació, o regidor amb càrrec 
equivalent. 
 
Atès que cal procedir a designar el representant per formar part del Consell General 
en aquest Consorci. 
 
Es proposa al PIe l’adopció del següent ACORD: 
 
Designar com a representant d'aquest Ajuntament al Consell General del Consorci de 
Comunicació Local,a la regidora Sra. Lorena Estrada Ocaña, tinent d'alcalde delegada 
en Comunicació. 
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, aquesta s’aprova per unanimitat. 
 
4.- SUBSCRIURE CONVENI AMB LA GENERALITAT PER A L’ADHESIÓ 
A LA “XARXA RESCAT DE RADIOCOMUNICACIONS D’EMERGÈNCIES 
I SEGURETAT DE CATALUNYA”.- La tinent d’alcalde Sra. Quintero dóna 
compte d’aquesta proposta d’acord:  
 
Vista la proposta de conveni que es sotmet a dictamen per is seva aprovació, en relació 
amb la col·laboració entre el departament d’interior de la Generalitat de Catalunya per 
a l’adhesió a la xarxa Rescat de radiocomunicacions d’emergències i seguretat de 
Catalunya. 
 
Vist I'informe emès per la Regidora de Seguretat i Prevenció en relació amb la 
conveniència de subscriure el conveni citat. 
 
Es proposa al PIe l’adopció del següent ACORD: 
 
I.- Aprovar el conveni a subscriure amb el Departament d’Interior de la Generalitat de 
Catalunya per a l’adhesió a la xarxa Rescat de radiocomunicacions d’emergències i 
seguretat de Catalunya, quin text s’acompanya en annex al present acord. 
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2.- Facultar I'alcalde per a subscriure I'esmentat conveni i a la formalització de tots els 
documents necessaris. 
 
3.- Donar trasllat el present acord a totes les parts interessades als efectes oportuns. 
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, aquesta s’aprova per unanimitat. 
 
5.- SUBSCRIURE CONVENI AMB L’AGÈNCIA DE L’HABITATGE DE 
CATALUNYA PER A L’ÚS DE NOU HABITATGES DESTINATS A 
POLÍTIQUES SOCIALS MUNICIPALS.-  La tinent d’alcalde Sra. Real llegeix el 
següent informe: 
 
En el Pla dels Frares l’Institut Català del Sòl , l’any 2006 va fer una PROMOCIÓ 
D’HABITATGES en regim de lloguer. 
 
D’aquesta promoció l’Ajuntament   te la cessió d’us de 9 habitatges  segons acords 
convenis signats a 27 de juliol de 2006 i 25 de març de 2010). (l’Ajuntament paga el 
lloguer a l’Agència Catalana, son els pisos: 
 
� Escala A, 1er, 3a 
� Escala B, 1er,1a 
� Escala B, 2n,2a 
� Escala C 1r, 6a 
� Escala C ,2n,5a 
� Escala C, 3r, 5a 
� Escala C, 3er, 6a 
� Escala D, 1er,6a 
� Escala D, 2n,5a 
�  
 destinats a persones amb manifesta situació de risc d’exclusió social, amb manca 
d’autonomia personal i necessitats de prestacions socials que son gestionats des de 
Serveis socials i que son d’estada limitada i compartida. Per aquest motiu pot haver-hi 
moments en que no tots estiguin ocupats  ja que la rotació és una de les 
característiques d’aquests habitatges 
 
Per acord del Ple del 27 de setembre del 2006 l’Ajuntament cedeix dels 9 habitatges , 4  
a la Fraternitat Caputxina d’Arenys de Mar, per acollir a persones desvalgudes, 
l’Ajuntament paga el lloguer a l’Agència  Catalana d’aquest 4 pisos (i dels 5 de SS)  i els 
Frares els gestionen. 
� Escala C 1r, 6a 
� Escala C ,2n,5a 
� Escala C, 3r, 5a 
� Escala B, 2n,2a 
 
La resta d’habitatges del pla dels Frares son gestionats directament per l’Àgencia 
Catalana de l’Habitatge. La seva adjudicació No depèn  en cap cas de l’Ajuntament 
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D’aquests Habitatges gestionats directament per l’Agència Catalana,l’Ajuntament ha fet 
moltes gestions per impulsar que estiguessin sempre ocupats, però tal i com informa el 
Sr Navarro (coordinador de registre i adjudicacions) , aquests pisos tenen mobilitat, i 
no sempre poden ser ocupats al 100% ja que es poden donar diferents realitats: 
 
� persones que  tot i tenir contracte marxen a viure a un altre lloc ha de passar 
un temps per tornar-los a adjudicar 
� persones que és moren, ha de passar un temps abans pugui haver-hi una nova 
adjudicació 
� renuncies que no és comuniquen 
� llançaments 
� obres 
 
L’alcalde i la regidora de Benestar Social ens varem reunir a Barcelona  (juliol del 2011)  
amb   el Sr Albert Toledo (Director de Promoció de l’habitatge)   amb dos encàrrecs 
importants: 
 
� Sol·licitud de ràpida adjudicació dels pisos buits del Pla dels Frares, (17 pisos 
buits  que nomes poden ser adjudicats per la Direcció de Promoció de l’habitatge) 
(Cal recordar el deute que van deixar vostès a l’anterior mandat de 80mil€) 
El 28 de març surten les llistes definitives  amb el NOM i Cognom de les persones 
beneficiaries del sorteig, així com la llista d’espera 
� Revisió dels preus del lloguer a la  baixa per adequar-los al preu actual de 
mercat d’Arenys de Mar 
 
(es varen presentar 60 sol·licituds per 17 habitatges buits).  
 
Des de serveis Socials es varen fer 8 informes per tal de que persones demandants 
d’habitatge i excloses de la sol·licitud per no complir amb algun dels requisits d’accés 
poguessin amb l’esmenta’t informe social tenir accés al sorteig. 
 
Algunes de les gestions que s’han anat fent son: 
 
1. A data 30 de marc l’alcalde parla personalment amb el director de l’agència 
Català de l’habitatge Sr. Toledo per tal de que es resolgui la situació dels pisos buits el 
mes aviat possible 
2. En data 2/04/2012  des de la regidoria es va insistir molt en tenir les llistes 
definitives del sorteig i també per saber quan estava previst adjudicar dos habitatges 
que ens constava que en el sorteig varen quedar sense adjudicar 
3. A data 16/04/12 encara no teníem resposta  i es va tornar a insistir ja que ens 
constava que en data 28/03/2012 tenien la llista dels beneficiaris i l’ajuntament no 
l’havia rebut. 
4. El 4 de setembre del 2012 des de Serveis socials és torna i insistir perquè 
sembla que continua havent-hi  pisos buits i la resposta que se’ns dona  és: “ des de la 
realització del sorteig han anat impulsant la llista d’espera per cobrir les renuncies que s’han 
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produït.- segons ells a data 3 de setembre només hi havia 1 habitatge pendent d’adjudicar 
(Pla dels frares núm. 11, Escala C, 1er ,3a) , i també 4 mes que ja estaven adjudicats (per 
impuls de llista) però estan en tràmit, és a dir, encara no han signat el contracta (estan 
pendents de fer la visita o ja l’han fet i s’està preparant el contracte) , per tant, físicament no 
estan ocupats encara. Pel  que fa al que manca adjudicar informen que l’impulsaran de 
seguida (Magda Garcia Jané .- advocada adjudicacions) 
5. 30/08/2012.- Altre vegada des de SS s’insisteix al Sr. Cristobal Navarro 
(adjudicacions) i promet que la Sra. Elisabeth del Cerro es posarà en contacte amb SS  
per assegurar-nos que TOTS els pisos estiguin adjudicats 
6. 5/09/12.- L’alcalde envia una carta al Sr. Cristobal Navarro  demanant la rapida 
adjudicació dels pisos buits 
7. 20/11/12 Es comunica al Sr. Navarro el rumor de que continuen pisos buits  
8. 22/11/2012.- des de SS es torna a enviar la llista dels pisos que segons els veïns 
podrien estar buits, segons ells son 12 habitatges però desprès de fer gestions 
s’averigua que hi ha  dubtes sobre 8 ja que els altres 4 ho estan ocupats o be son de SS 
i estan adjudicats.- 
 
Els 8 pisos quer hi ha dubte de si estan ocupats o no són: 
 
Escala A:  2n 1a   i  2n 4a      
Escala B:  1r 2a  i 4t 1a       
Escala D:  3r 4a       
Escala B  2n 3a i 3r 4ª  
Escala D  1er 4ª  
 
D’aquest 8 l’Agència Català de l’habitatge fa les investigacions pertinents i  ens n’envien 
l’informe: 
 
Relació de l’estat dels Pisos facilitada per l’Agència Catalana de l’Habitatge, Un cop 
fetes les inspeccions oportunes, arran de les reiterades queixes efectuades des dels 
serveis socials: 
 
� Escala A: 
o 2-1. Buit, pendent d’obres 
o 2-4. Buit, pendent de renúncia. 
� tenim constància que aquestes persones a data d’avui han marxat 
del municipi. 
 
� Escala B: 
o 2-3. Buit ,adjudicat i pendent de signar contracte. 
o 3-4. Buit, difunt pendent desnonament jutjat. 
o 4-1. Ocupat. 
 
� Escala D: 
o 1-4. Buit, renúncia en tràmit 
o 3-4. Ocupat 
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Per tant dels 8 pisos 2 estan ocupats  i els altres 6  pendents de fer-ho properament 
i/o amb alguna incidència que un cop resolta per part del jutjat o de l’agencia catalana 
de l’Habitatge seran adjudicats seguint la llista d’espera 
 
9. 14/12/12.- L’alcalde torna a enviar una carta al Sr Cristobal Navarro demanant 
que s’actuï el mes aviat possible en l’adjudicació dels habitatges buits 
 
A continuació dóna compte d’aquesta proposta d’acord: 
 
Vista la proposta de conveni que es sotmet a dictamen per la seva aprovació, en 
relació amb la cessió de 1'ús de 9 habitatges de titularitat pública per a impulsar Ies 
polítiques socials municipals, a subscriure amb I'Agència de l’Habitatge de Catalunya. 
 
Vist I'informe emès pels serveis socials municipals en relació amb la conveniència de 
subscriure el conveni citat i atès que existeix consignació pressupostària adequada i 
suficient, 
 
Es proposa al Ple l’adopció del següent ACORD: 
 
I. Aprovar el conveni a subscriure amb l’Agència de l’Habitatge de Catalunya per a la 
cessió de 1'ús de 9 habitatges de titularitat pública per a impulsar les polítiques socials 
municipals, quin text s’acompanya en annex al present acord. 
 
2. Facultar I’alcalde per a subscriure I'esmentat conveni i a la formalització de tots 
els documents necessaris. 
 
3.- Donar trasllat el present acord a totes les parts interessades als efectes 
 
La regidora Sra. Moreno en representació del grup municipal d’ERC manifesta 
literalment el que segueix: ERC votarà a favor d’aquest punt. Però ens agradaria que 
els Serveis Socials de l’Ajuntament ens fessin arribat el protocol d’ocupació d’aquests 
pisos si és que existeix. 
 
El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta 
literalment el que segueix: a la CUP ens sembla bé el que es porta a aprovació. Farem, 
però, algunes reflexions de cara a futures, si és que calen, construccions d’habitatges 
socials: 
• Apostem per no fer blocs d’habitatges socials on sempre s’hi concentren 
famílies o persones amb unes característiques, circumstancials i temporals, molt 
concretes. Així, pensem que repartir els habitatges socials per tot el municipi, a ser 
possible en habitatge rehabilitat, seria una bona mesura inclusiva i de cohesió social i 
evitaria, precisament, que els habitatges socials tothom els conegués no per la seva 
funció sinó per qui hi viu. 
• Creiem que és important que a qui faci ús de l’habitatge se l’informi del cost 
que té el lloguer. El cost real, perquè és evident que per les circumstàncies que porten 
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la persona a fer-ne ús, aquest no és el que pagarà. I tant important és conèixer el preu 
real com que el lloguer sigui limitat, renovable si cal, però sempre limitat. Entenem que 
és un recurs d’emergència i no permanent. 
• I finalment, i lligat amb aquest tema; cada cop hi ha més arenyencs i 
arenyenques que són desnonats. De de l’Ajuntament no podem amagar el cap sota l’ala 
en aquest tema. Ja fa més d’un any la CUP vam demanar de constituir una mesa 
permanent contra la crisi amb diferents interlocutors socials, polítics, econòmics i 
laborals de la vila, una mica a l’estil de la que hem creat pels aliments. Pensem que 
caldria posar fil a l’agulla i no demorar la seva constitució. A qui li toca la crisi més de 
prop i en la seva versió més visible i dura, com són les persones desnonades, segur que 
ho agrairan. 
Per tot plegat, i esperant que les propostes de la CUP es tinguin en consideració, el 
sentit del nostre vot serà afirmatiu. 
 
El regidor Sr. López en representació del grup municipal d’ICV manifesta literalment el 
que segueix: El grup municipal d’ICV creu que la pròrroga d’aquest conveni es fa del 
tot necessària ja que els pisos a que es refereix fan una funció molt vàlida i 
imprescindible en els temps de crisi que corren. Gràcies a ells persones amb greus 
dificultats econòmiques i socials han pogut tenir un habitatge i una possibilitat de tirar 
endavant en espera que millori la seva situació econòmica i laboral.  
 
Volem agrair als nostres Serveis Socials, però també a la comunitat dels Frares 
Caputxins, per la gestió que en fan d’ells i en particular de la figura de l’educador social 
que esdevé imprescindible per tal de tutelar les persones necessitades que els ocupen. 
Per tant votarem de forma favorable a aquest punt. 
 
Però la situació actual ens obliga a no abaixar la guàrdia, a vetllar perquè aquests pisos 
estiguin ocupats contínuament per aquells que més ho necessiten i a que la seva tutela 
es pugui mantenir sense interrupcions.  
 
Aprofitem per comentar un aspecte relacionat davant l’anunci que ha fet el govern que 
la promoció d’habitatge social nova al Bareu podria ser amb opció de compra. El 
nostre grup és favorable a l’opció de pisos de lloguer a preus assequibles més que a la 
opció de compra ja que això dóna més possibilitats a més persones amb dificultats 
econòmiques i per tant volem donar recolzament a una borsa de pisos de lloguer per 
tal que no quedi cap família sense habitatge ni cap habitatge sense família. 
 
Per acabar, també volem agrair al nostre Defensor del Ciutadà per la feina que fa en 
aquest sentit." 
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, aquesta s’aprova per unanimitat. 
  
6.- PRORROGAR EL SERVEI DE RECOLLIDA DE RESIDUS SÒLIDS 
URBANS.- El tinent d’alcalde Sr. Vinyes dóna compte d’aquesta proposta d’acord:  
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Atès que en data 1 de juliol de 2004 es va iniciar la prestació del servei de recollida i 
eliminació de residus urbans d’Arenys de Mar, quin contracte va ser subscrit amb 
l’empresa “Concessionària Barcelonesa, SL” (en endavant CLD), per un termini de 2 
anys i que va ser objecte de successives pròrrogues. 
 
Vist l’acord del Ple de data 27 de juliol de 2011, en el qual es resol modificar el 
contracte adjudicat, acordant una nova pròrroga que diu no podrà excedir la data de 
31 de desembre de 2012, a l’hora que ordena la incoació del corresponent 
procediment de licitació del servei de recollida selectiva de residus sòlids urbans, 
advertint en el mateix acord que la manca d’incoació del mateix no pot implicar una 
pròrroga indefinida del contracte actual. 
 
Atès que en sessió de data 25 d’abril de 2012 el ple de l’ajuntament va aprovar 
l’expedient administratiu que ha de regir la contractació mitjançant concessió del 
servei esmentat i que un cop evacuats tots els tràmits en sessió de ple de data 21 de 
novembre de 2012 va acordar l’adjudicació del contracte a favor del licitador que ha 
presentat la oferta més avantatjosa per l’ajuntament i es notifica a les empreses 
interessades atorgant un termini de 15 dies hàbils per interposar recurs especial de 
contractació, en compliment del que estableix l’art. 40 del text refós de la Llei de 
Contractes del Sector Públic (TRLCSP). 
 
Atès que dins el termini s’ha presentat recurs contra l’adjudicació davant l’Òrgan 
Administratiu de Recursos Contractuals de Catalunya, produint de forma automàtica la 
suspensió en la tramitació de l’expedient de contractació d’acord amb el que estableix 
l’art. 45 del TRLCSP. 
 
Atès que és absolutament imprescindible que la prestació del servei no es vegi 
interrompuda ni afectada per aquesta suspensió, essent necessari que l’empresa que 
presta el servei continuï amb la prestació fins a l’inici de la prestació per l’empresa que 
resulti adjudicatària un cop resolts els recursos interposats, es proposa al ple l’adopció 
dels següent 
 
ACORD: 
 
1. Prorrogar al contracte subscrit entre aquest Ajuntament i l’empresa Concessionària 
Barcelonesa, SL per la prestació del servei de recollida i eliminació de Residus Sòlids 
Urbans, fins el 31 de març de 2013, a l’espera que es dicti la corresponent resolució 
per l’òrgan administratiu de Recursos Contractuals de Catalunya 
 
2.  Comunicar el present acord a les empreses que han participat en la licitació als 
efectes del seu coneixement. 
 
La regidora Sra. Moreno en representació del grup municipal d’ERC manifesta 
literalment el que segueix: Una vegada més hem de parlar de la recollida selectiva a 
Arenys de Mar. Per prorrogat la concessió durant tres mesos. En aquest cas hi ha 
justificació motivada per la presentació d’un recurs a l’adjudicació per part de dues 
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empreses. Recurs que demanem al govern que ens faci arribat. Però ha estat una 
casualitat. Tot i que l’anterior regidor d’urbanisme va dir que a l’octubre de 2012 ja 
tindríem implantat el seu sistema de recollida selectiva a tot el poble, fins el 21 de 
novembre passat no es va aprovar l’adjudicació del nou contracte per que igualment 
hagués estat impossible iniciar-lo quan va dir el regidor. Fa dos anys que es va 
implantar al porta a porta a Arenys de Mar i fa un any i mig que hi ha un nou govern. 
Fa un any i un que es va aprovar el porta a porta a tot el municipi i fa exactament un 
any que es va revocar aquest acord, pels motius que tots sabem i que no repetiré. Ha 
passat un any i encara no s’ha implantat la recollida selectiva que va aprovar aquest 
govern. I cada dia que passa són més despeses pel poble i menys residus que es 
reciclen. Demanem així mateix còpia de l’expedient administratiu dels recursos i les 
resolucions que es dictin per l’òrgan administratiu de la Generalitat. 
 
El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta 
literalment el que segueix: pel bon funcionament del servei, que l’Ajuntament no pot 
deixar de fer, donarem suport a la pròrroga. Ara bé, només és per aquest motiu. No 
compartim el nou model de recollida d’escombraries, i és per això que hi vam votar en 
contra. 
 
La regidora Sra. Roig en representació del grup municipal d’ICV manifesta literalment 
el que segueix: Des d'Iniciativa entenem amb responsabilitat, que es fa imprescindible 
que la prestació del servei de recollida de Residus Sòlids Urbans, no es pot 
interrompre ni veure afectat a causa de la suspensió de la tramitació de l'expedient de 
contractació pels dos recursos presentats contra l’adjudicació davant l’òrgan 
competent, i per aquest motiu votarem favorablement a la proposta.  
 
Ara bé, volem fer un seguit de consideracions que creiem importants en aquests 
moments d’impàs mentre no es resolt la situació per part de l’òrgan Administratiu de 
Recursos Contractuals de Catalunya. 
  
Per exemple, perquè sabem que la implantació de la selectiva a tot Arenys, s’ajorna 
com a mínim fins al mes de març, i no ens podem permetre el luxe de perdre més 
temps veient com la situació de la recollida al nucli antic es deteriora dia a dia, i que cal 
fer accions concretes davant la regressió que estem visquen, sense esperar a que es 
resolgui el contracte.  
 
Per exemple, fer una campanya efectiva de reforç al nucli antic, i una d’informativa  
generalista de la implantació a tot el terme. Podem preveure, que el regidor de Medi 
Ambient ens dirà que cal retardar qualsevol campanya informativa prevista perquè part 
del cost l’havia d’assumir l'empresa adjudicatària però en tot cas la nostra resposta 
serà que calen actuacions urgents per resoldre aquest escenari cada dia més caòtic, 
d’insubmissió, de baixada de guàrdia, de poc seguiment, i el que és més preocupant, de 
caiguda lliure dels resultats de la recollida.   Des que es va començar la recollida 
selectiva al gener de 2011, i ens movíem amb percentatges promig del 84%, fins a ara, 
que ens movem entorn al 72%, han caigut 12 punts. Segur que es poden trobar 
mecanismes per resoldre el finançament d'una part de la campanya. 
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Un altre tema que no ens cansarem de demanar, és que es doni sortida jurídica legal 
als expedients sancionadors que puguin acabar amb conductes incíviques i que és trist 
dir-ho d'aquesta manera, però a vegades, les multes són dels pocs mecanismes que 
poden acabar amb comportaments com els dels veïns, o establiments que en aquests 
moments no estan fent bé les coses. Tenim l’estranya sensació de que qui dia passa, 
any empeny, i que aquí no s’està controlant res. I que cal agafar el toro per les banyes 
abans no es resolgui el conflicte amb el contracte. Van passant els mesos i no veiem 
que des de la Regidoria s'adoptin mesures per què la gent recicli més i millor. 
  
Hi ha un altre tema que no ha sortit, i que ens agradaria conèixer, que és del quin cost 
té l’ampliació del contracte durant aquests tres mesos a l'empresa concessionària CLD, 
i si repercuteix en augment respecte a la licitació prevista.  
 
Sigui com sigui, i per responsabilitat, votarem a favor de la proposta, tal com dèiem en 
iniciar la intervenció perquè entenem que no podem deixar la nostra vila sense 
recollida, mentre duri el termini de resolució del conflicte. 
  
Sotmesa aquesta proposta a votació, aquesta s’aprova per unanimitat. 
  
7.- APROVAR INICIALMENT EL PLA ESPECIAL DE PROTECCIÓ DEL 
PATRIMONI ARQUITECTÒNIC D’ARENYS DE MAR.- El tinent d’alcalde Sr. 
Fontbona dóna compte d’aquesta proposta d’acord:  
 
Atès que en data 1 d’agost de 2012, la UTE Ricard Casademont/ M&P Arquitectes 
Associats, SCP, ha presentat per a la seva tramitació el document encarregat l’any 
2007, consistent en la redacció d’una revisió i modificació del Pla especial de protecció 
del patrimoni arquitectònic d’Arenys de Mar, aprovat el 18 de juliol de 1990 per la 
Comissió d’Urbanisme i amb les modificacions posteriors de l’any 1996. 
 
Vistos els informes emesos per l’arquitecte municipal i la TAG de Serveis Territorials a 
l’aprovació inicial del projecte de revisió i modificació del PEPPA. 
 
Atès que el projecte de modificació i revisió del Pla especial ha estat sotmès a informe 
de la Junta de Protecció del Patrimoni Arquitectònic d’Arenys de Mar, que es va reunir 
en data 12 de novembre de 2012 i de la qual s’eleva informe favorable al tràmit 
d’aprovació inicial. 
 
Atès que l’objecte de revisió i modificació del PEPPA és el que segueix: 
 
- Comptabilitzar els requeriments de protecció amb les previsions urbanístiques. 

Així doncs, es proposen tant canvis de protecció en relació amb el PEPPA vigent, 
com també modificacions en la protecció de façanes. 

- La formació d’un catàleg per incloure’l en l’inventari del patrimoni cultural català, 
de conformitat amb allò que estableix la Llei 9/1993. 

- Graduar els nivells  de protecció de manera adequada als elements d’interès. 
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- Establir i regular el règim disciplinari de correcció de les infraccions que es 
cometin. 

- Adaptació del nou document a la nomenclatura dels carrers d’acord amb la que 
consta vigent. 

- Reestructuració del cos normatiu i actualització amb la normativa urbanística 
vigent. 

- Incorporació de nous elements arquitectònics a protegir. 
 
Vist el que disposa l’article 68 del Decret legislatiu 1/2010, pel qual s’aprova el text 
refós de la Llei d’urbanisme  i l’article 92 del Decret 305/2006, pel qual es desenvolupa 
el Reglament de la Llei d’urbanisme, en relació amb el contingut i la compatibilitat dels 
plans especials amb el planejament urbanístic, així com allò que disposa l’article 85 del 
TRLU i l’art.109 del Decret 305/2006, respecte al tràmit administratiu per fer 
l’aprovació. 
 
Vist que és competència municipal l’aprovació inicial i provisional de la modificació i 
revisió del PEPPA i que correspon al Ple de la corporació l’aprovació en virtut del que 
disposa l’apartat  c) de l’article 52.2 del Decret legislatiu 2/2003, del Text refós de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 
D’acord amb el que s’ha exposat, es proposa al Ple de la corporació l’adopció dels 
següents  ACORDS: 
 
Primer.- Aprovar inicialment la revisió i modificació del Pla especial de protecció del 
patrimoni arquitectònic d’Arenys de Mar. 
 
Segon.- Sotmetre l’expedient aprovat al tràmit d’exposició pública durant el termini 
d’un mes amb la publicació d’edictes i conforme a allò que estableix l’article 23.1 b) del 
Reglament de la Llei d’urbanisme i traslladar-lo simultàniament als òrgans 
supramunicipals als quals se subjecta el document per llurs competències sectorials, 
perquè emetin l’informe preceptiu. 
 
La regidora Sra. Moreno en representació del grup municipal d’ERC manifesta 
literalment el que segueix: ERC s’abstindrà en aquest punt ja que no va poder estar 
present en la darrera reunió del PEPPA perquè es va convocar a les 14 hores de la 
tarda d’un dia laborable i tot i les demandes d’aquest i altres grups per a que canviés 
l’hora de la mateixa, no hi vam poder assistir els tècnics experts nomenats i per tant, 
tenint en compte que el PEPPA fa gairebé dos anys que no es reuneix creiem que 
l’aprovació del Pla Especial és prou important com per no reunir-lo amb el quòrum 
suficient. Més tenint en compte que l’última Sentència condemnatòria de l’Ajuntament 
va ser com a conseqüència del Pla Especial anterior.  
 
El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta 
literalment el que segueix: El grup municipal de la CUP valorem molt favorablement 
l’existència i l’objectiu, atesa una necessitat real, pel que s’ha elaborat aquest pla 
especial, el PEPAA. Entenem que cal guiar-nos per uns criteris tècnics i històrics per 
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difondre, protegir i mantenir una cohesió arquitectònica en aquells edificis d’especial 
interès i que, majoritàriament, són al centre històric de la vila.  
Dit això, i atès que les decisions i recomanacions del PEPAA són de caràcter vinculant, 
i que així sigui per molt de temps, i per tant no poden dependre de si políticament 
interessa o no posar sobre la taula i debatre el tema que sigui. 
Ara bé, malgrat aquesta primera lectura d’usos del pla, també aquest pot tenir una 
lectura molt més amarga. A ningú se li escapa que arran d’errors i una mala praxis 
d’antics funcionaris de l’Ajuntament en la catalogació, inclusió, d’edificis i o solars, la 
vila d’Arenys hem de pagar unes sentències milionàries que, sens dubte, hipotequen el 
nostre present, amb l’afegit d’una profunda crisi on la cara més visible d’aquesta duresa 
és l’econòmica. És per aquest motiu que esperem que aquelles incidències detectades 
per l’arquitecte municipal i que apareixen a l’informe tècnic s’esmenin i corregeixin 
Per tant, cal ser escrupolosos a l’hora de valorar i donar el sentit del vot a aquest pla. 
És per això que la CUP vam demanar l’enretirada d’aquest punt de l’ordre del dia al 
passat ple, i ho agraïm. I és pel mateix sentit que en la comissió prèvia del PPEPAA els 
assistents no van voler votar el document per manca d’informació, atès que fins a la 
reunió no l’havien tinguda. 
Amb temps ens l’hem llegit, repassat i consultat amb entesos, i hi ha aspectes que 
volem comentar: 
• El primer que un constata llegint el pla és el fet que si el territori ha patit una 
especulació que ha desballestat quasi tota l’activitat productiva primària sobre ell, el 
patrimoni cultural, arquitectònic i arqueològic, ho ha patit des de fa més temps. Així, a 
tall d’exemple, tenim una autopista o un centre comercial que ha enterrat, i mai millor 
dit, aquest patrimoni sota terra. Quan es van construir aquestes obres, en cap moment 
es va plantejar canviar la ubicació o el traçat: era més important el suposat progrés. 
• Veiem amb bons ulls que es formi un catàleg d’edificis per incloure’ls a 
l’inventari del patrimoni cultural català. 
• I que les catalogacions puguin ser parcials i no integrals dels edificis per no 
hipotecar futures actuacions. 
• Ens sembla bé que s’estableixi un règim disciplinari de correcció de les 
infraccions que es cometin; ara bé, com sempre hem dit quan es parla d’ordenances o 
règims disciplinaris, és bo que hi siguin sempre i quan es facin complir. 
• També entenem que el Pla, que per naturalesa i objectiu, és i ha de ser viu i ha 
de servir per incorporar, o excloure si és el cas, edificis. Per tant, com ara s’ha fet, cal 
revisar-lo periòdicament. 
• I en aquest sentit, aplaudim la inclusió dels búnquers i el fet d’haver aprofitat la 
bona feina que fa el Grup búnquers Arenys.  
• Pensem, també, que a banda de regular la incidència necessària a l’hora 
d’impedir la desaparició o alteració dels béns que conformen el patrimoni cultural 
arenyenc, i de fet, precisament per això, la comissió hauria d’anar estretament lligada a 
consultes i dictàmens arqueològics i paisatgístics, i per tant caldria incloure-ho en el 
nom i en les seves tasques. Potser així ens haguéssim estalviat, per exemple, que a la 
Placeta hi hagi hagut durant més de mig any una rasa de punta a punta esperant que el 
col·legi d’arqueòlegs hi donés el vist i plau per tapar-ho definitivament. I respecte el 
paisatge, que també és patrimoni, també hauria d’estar catalogat sense el condicionant 
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indestriable d’haver de tenir un edifici protegit al costat. És per això que proposem que 
es faci, també, un Pla Especial de Protecció del Patrimoni Paisatgístic Arenyenc. Amb la 
nova revisió del POUM serà una bona oportunitat. 
Amb tot, el sentit del vot de la CUP en aquest punt serà a favor. 
 
La regidora Sra. Roig en representació del grup municipal d’ICV manifesta literalment 
el que segueix: Mireu, el grup municipal d'Iniciativa avui farà una abstenció amb matisos, 
que ara mateix comentem; és així de senzill, en el cas que en aquest punt puguem 
obtenir el compromís del govern al que demanem que creiem d’altre banda, que és del 
tot raonable, el convertiríem en un vot favorable a la proposta que se’ns presenta.  
 
Avui en aquest ple, i donat que a la reunió que hem pogut participar de la Junta de la 
PEPPA (el passat 12 de novembre), i a les dues comissions informatives que hi ha hagut 
d'Urbanisme fins a la data d'avui sobre el tema, no ens n’hem sortit, volem traslladar la 
nostra demanda que les reunions que celebra la Junta de Protecció del Patrimoni 
Arquitectònic de la vila, és facin en una convocatòria accessible a tots els membres que 
hi prenen part. És a dir, que com s’havia fet fins al moment, se celebrin en horari de 
vespre i no de matí fet que condiciona l’assistència dels membres externs de la Junta, 
els especialistes, com també dels representants dels grups a l’oposició. 
 
És així de clar, tot i l’anunci per part del regidor d'Urbanisme que aquestes reunions 
sempre se celebrarien al matí, i l’argument que va donar que es feia per respecte al 
personal de la casa. És un argument que no ens serveix, ja que totes i cadascuna de les 
reunions de Consell Sectorials, Consells Assessors, Juntes, Comissions i d'altres se 
celebren en horari de tarda vespre per facilitar la participació dels seus membres, i a 
totes elles hi participa el personal tècnic del Ajuntament assessorant, coordinant o 
informant, exercint simplement les seves funcions. Que desprès els tècnics de la casa 
puguin compensar les hores fora de l’horari habitual, i no parlo de pagament d’hores 
extraordinàries sinó de compensacions horàries és una pràctica que sempre s'ha fet i 
no té cap més problema, que donar sortida a la necessitat del servei. 
  
Feta aquesta demanda, que ens sembla del tot raonable, racional, i clara, passem a 
comentar el nostre argumentari d'aquest punt. 
  
Des que el 2007 es va posar en marxa la redacció del nou Pla Especial de Protecció de 
Patrimoni Arquitectònic amb una actualització del Catàleg de Patrimoni ha plogut molt. 
  
Amb diferents participants i a diversos ritmes, al llarg d'aquest temps, la Junta de 
Protecció del Patrimoni Arquitectònic d'Arenys de Mar ha anat fent la seva feina molt 
àmpliament centrada en la revisió i modificació de la PEPPA, segons el ritme de la 
batuta que ha marcat el regidor d'Urbanisme que hi hagut al capdavant. Fins a cinc n’hi 
ha hagut al llarg d'aquest temps. Hi ha hagut períodes que la Junta es reunia 
mensualment, d’altes molt més dilatadament en el temps, hi ha hagut moltes baixes, 
relleus, noves incorporacions. No entrarem perquè creiem que ara no toca a valorar 
aquestes consideracions. 
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Quan parlem de diferents participants, cal dir que en aquests moment, Arenys s'ha 
quedat dissortadament sense moltes de les associacions vinculades al patrimoni, al 
moviment veïnal, o a la sostenibilitat que en determinades etapes han estat ben actius a 
l’hora de fer propostes a la Junta. 
  
Creiem que hores d’ara, convé activar la Junta de Patrimoni i treballar-hi com una eina 
vàlida i eficaç, i no pas com un instrument que només serveixi per guardar els mobles 
de cara a la galeria, o perquè només aplegui a tècnics de la casa, i polítics del govern. 
També cal recuperar associacions desaparegudes o extingides, i incorporar-ne d'altres 
per fer més participatiu el seu funcionament., per exemple el Grup de Búnquers 
Arenys o la mateixa APACAM entre d'altres. 
  
I creiem que s'ha de fer amb mes comunicació i més diàleg i donant el màxim de 
garanties que els membres actuals o els que puguin venir hi puguin participar. 
  
Vista la documentació presentada, i el catàleg de fitxes actualitzat, i els graus de 
protecció i el que s'hi pot fer en cada cas, havent parlat amb membres de la PEPPA de 
diferents èpoques polítics, especialistes i membres d’associacions i que ens han 
manifestat que majoritàriament s'han tingut en compte les diferents aportacions fetes, 
entenent que encara hi ha alguns serrells que s'han preveure a l’hora de presentar el 
text refós per a la seva aprovació definitiva, compartint que s'ha corregit les incidències 
provocades per les dues sentències condemnatòries contra l'Ajuntament pels 
immobles de la Riera Pare Fita 2, i Bisbe Pol 80, ambdues incloses en el catàleg de la 
PEPPA, en el primer cas per un procés que es va iniciar l'any 2003, i l’altre el 2008.  
 
El nostre grup municipal no posarà pegues a l’aprovació inicial de la revisió i 
modificació del Pla Especial de Protecció del Patrimoni Arquitectònic d'Arenys de Mar, 
i que ho farà amb vot afirmatiu en el cas que hi hagi el compromís d’atendre la nostra 
demanda racional, o que s’abstindrà entenent que no es vol comptar amb la 
participació de persones que no estiguin a govern, o no treballin a la Casa. 
  
Les resumeixo en dos punts: convocatòries de la Junta de protecció en horari de 
vespre, i reorganitzar l'estructura i el funcionament donant cabuda a més participació.  
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el 
sentit del vot següent: 
 
Vots a favor: 5 vots de CiU, 4 vots del PSC, 2 vots PP, 1 vot Bloc Municipal i 1 vot 
CUP. 
Vots d’abstenció: 3 vots d’ICV i 1 vot ERC  
 
8.- APROVAR INICIALMENT EL PLA DIRECTOR DE CLAVEGUERAM 
D’ARENYS DE MAR.- El tinent d’alcalde Sr. Fontbona dóna compte d’aquesta 
proposta d’acord:  
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Vist l’expedient relatiu al Pla director de clavegueram d’Arenys de Mar, el qual va ser 
redactat l’any 2010, amb l’objectiu de conèixer la situació de la xarxa de clavegueram, 
en relació amb la seva cartografia, funcionament hidràulic i ambiental i pel qual 
s’inclouen unes actuacions a realitzar per garantir el bon funcionament de la xarxa. 

Atès que es considera necessari aprovar el document del Pla director, el qual ha de 
servir d’instrument tècnic als efectes de valorar les actuacions necessàries a executar, 
tenint en compte que es fa necessària una gestió més eficaç del servei de clavegueram 
municipal. 

Vist l’informe favorable emès per l’enginyer municipal en data 20 de novembre de 
2012, en el qual es dóna trasllat d’una proposta d’actualització de les obres que caldrà 
prioritzar i llur valoració econòmica amb caràcter aproximat, que ascendeix a l’import 
de 4.951.355,33€. 

Vist l’informe emès per la tècnica de Serveis Territorials, en data 4 de desembre de 
2012, en relació amb el tràmit i procediment a  efectuar per a  l’aprovació del 
document. 
 
Vist que és competència municipal l’aprovació del Pla director de clavegueram i que en 
correspon al Ple de la corporació l’aprovació en virtut del que disposa l’art. 52.1 del 
Decret legislatiu 2/2003, del Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 
D’acord amb el que s’ha exposat, es proposa al Ple de la corporació l’adopció dels 
següents ACORDS: 
 
Primer.- Aprovar inicialment el Pla director de clavegueram d’Arenys de Mar, a fi de 
millorar la gestió del servei de clavegueram municipal. 
 
Segon.- Sotmetre l’expedient al tràmit d’exposició pública, durant el termini d’un mes, 
amb la publicació d’edictes en el BOP, en el DOGC i en el web municipal, així com que 
s’insereixi en el tauler d’edictes de la corporació per al general coneixement, perquè 
s’hi puguin presentar al·legacions, si així es considera oportú. En cas que no se’n facin, 
el Pla director restarà definitivament aprovat, sense que en calgui cap altra aprovació. 

 
 Tercer.- Comunicar l’acord adoptat, perquè en prenguin coneixement, a l’Agència 
Catalana de l’Aigua, en relació amb les afectacions al domini públic hidràulic. 
 
El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta 
literalment el que segueix: des de la CUP entenem i compartim la necessitat d’actuar 
sobre la xarxa de clavegueram atès el seu estat obsolet. El creixement i urbanització 
del territori no ha anat en consonància amb les millores, que pràcticament no hi ha 
hagut, de la xarxa; això provoca, entre altres aspectes, que no es pot engolir tot el que 
transporta i, aquest fet, porta a situacions desagradables i poc higièniques quan hi ha 
pluges. Altre cop, i com va passar a la banda nova del rial del Bareu, s’ha urbanitzat 
abans de garantir una xarxa adequada. 
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Per tant, la necessitat hi és. El dubte és d’on sortiran els diners que costarà executar 
l’obra, entenent que es farà per etapes. Estem parlant d’un pressupost que arriba quasi 
a uns 5 milions d’euros i en l’esborrany de pressupostos pel 2013 se n’hi destinen 
100.000. Per tant, el preu i l’obra són faraònics. 
 
I tenim un dubte: fins ara aquest servei l’ha controlat l’Ajuntament –de fet, és un dels 
pocs serveis als quals està obligada a garantir. Amb les obres, esperem que continuï 
municipalitzat. I fem una proposta: que l’Ajuntament incentivi la creació d’una 
cooperativa per a l’execució d’aquesta obra concreta; cooperativa que hauria d’estar 
constituïda per paletes i constructors arenyencs. Això és: crear feina pels arenyencs i 
arenyenques. I la segona proposta no tant lligada amb la feina, però si amb l’execució 
de l’obra, proposem que com a prioritat d’actuació el fet de fer pous de registre a tots 
aquells carrers que encara no el tenen. Primer això i després la resta.  
 
Per tot plegat, votarem a favor del pla director però, i esperem que no sigui el cas, ens 
oposarem, com sempre hem fet quan es parla o es preveu una privatització del servei, 
si s’albira una externalització. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Acero diu que el clavegueram d'Arenys és una de les actuacions 
que el BLOC MUNICIPAL ha considerat sempre com a prioritàries i forma part 
destacada del seu programa electoral. És del tipus d’obres que no es visible a la via 
pública com d'altres, i això ha fet que en altres temps no s’hagi prioritzat. 
Ens congratulem de poder avançar en aquest sentit i complir amb els compromisos 
electorals. 
 
La regidora Sra. Balliu en representació del grup municipal d’ICV manifesta literalment 
el que segueix: El manteniment de la Xarxa del Clavegueram és una de les 
competències que han de gestionar de tots els municipis, un dels serveis mínims i 
bàsics que tots els ajuntaments han de prestar obligatòriament.  Aquests serveis 
mínims han d’assegurar als veïns unes prestacions determinades per part  del seu 
ajuntament  i han de garantir el seu correcte funcionament. 
 
Som conscients de què  la despesa que suposa aquest manteniment té un cost elevat i 
a més no llueix, doncs és tracta d’actuacions que queden del tot amagades, a sota terra 
i  que no es veuen,  però d’altra banda  son del tot necessàries.  
 
Valorem doncs el fet que avui es porti a aprovació el Pla redactat l’any 2010 per aquest 
Ajuntament i que comenci a desenvolupar-se en la mesura del que sigui possible.  
 
Hem trobat a faltar però en el llistat d’actuacions prioritària que se’ns ha facilitat a la 
comissió informativa,  les del carrer Doedes i el carrer Montalt, que si que estan 
contemplades  en la proposta de pressupost per a l’any 2013 que ens ha presentat el 
regidor d’hisenda. En aquest tram de la Xarxa és requereix una actuació urgent ja què 
actualment està generant problemes importants als veïns de la zona i pensem que 
s’hauria d’accelerar la solució definitiva en aquest sector. 
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L’altre cosa que ens preocupa  és si tot aquest llistat d’actuacions previstes, i amb els 
temps que corren, es podrà cobrir amb el pressupost de l’Ajuntament. Sabem també 
que l’equip de govern té la intenció d’externalitzar  la gestió d’aquest servei, però 
primer cal el primer pas d’aprovar aquest Pla director. D’aquesta possible licitació del 
servei ja en parlarem  doncs quan  arribi el moment. 
 
Per tot el que hem exposat , el grup municipal d’ICV , vistos els informes favorables 
emesos tant per l’enginyer com pels tècnics de Serveis Territorials municipals, 
considerem  que és necessari aprovar el document  del Pla director elaborat en 
l’anterior mandat i que  ha de servir com a full de ruta per portar a terme les 
actuacions en la xarxa de clavegueram que requereixen prioritat d’execució i per 
aquest motiu el sentit del nostre vot serà favorable. 
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, aquesta s’aprova per unanimitat. 
 
9.- APROVAR INICIALMENT LA MODIFICACIÓ DE NOMENCLÀTOR I 
NUMERACIÓ DE VIA PÚBLICA EN UN CARRER DEL SECTOR BAREU- 
PARAISO, I RENUMERAR UN TRAM DEL CARRER DE PAU COSTA.- El 
tinent d’alcalde Sr. Fontbona dóna compte d’aquesta proposta d’acord:  
 
Atès que les denominacions dels carrers i espais públics, així com la seva numeració, 
són elements que ens situen geogràficament però també són part del patrimoni 
cultural del municipi. 
 
Vista la proposta tècnica elaborada pels Serveis Tècnics municipals a fi d’aprovar la 
denominació d’un carrer, que a proposta de l’arxiver municipal, rebria el nom de 
carrer d’en Florí, així com la numeració de finques que s’hi conté, en un vial del Sector 
Bareu- Paraiso, a fi de resoldre les incidències existents amb el vial del Pla dels Frares. 
Atès que l’esmentada proposta preveu també una renumeració d’un tram del carrer 
Pau Costa, d’acord amb les previsions de desenvolupament urbanístic del sector. 
 
Vist que la proposta ha estat aprovada pel Grup de treball corresponent, en data 12 de 
desembre de 2012. 
 
Vist l’informe emès en data 13 de desembre de 2012 per la tècnica de Serveis 
Territorials, sobre la tramitació i el procediment de l’expedient. 
 
Vista la normativa aplicable, que és la que regula la gestió del Padró municipal 
d'habitants, concretament la Resolució de l'1 d'abril de 1997, conjunta de la presidenta 
de l'Institut Nacional d'Estadística i del director general de Cooperació Territorial, per 
la qual es dicten instruccions tècniques als ajuntaments sobre la gestió i revisió del 
Padró municipal (publicada al BOE de l'11 d'abril de 1997, per Resolució de 9 d'abril de 
1997 de la Subsecretaria de la Presidència del Govern); el Decret 78/1991 de 8 d’abril, 
sobre l’ús de la toponímia i la Llei 1/1998, de 7 de gener, de política lingüística. 
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Vist que és competència municipal l’ordenació de persones en vies urbanes, conforme 
a allò que estableix l’article 66. 3 b) del Decret legislatiu 2/2003, pel qual s’aprova el 
text refós de la llei municipal i de règim local de Catalunya i que correspon al Ple de la 
corporació l’aprovació de la proposta en virtut del que disposa l’apartat r) de l’article 
52.2 del Decret legislatiu 2/2003 esmentat, com a matèries no expressament atribuïdes 
a l’Alcaldia. 
 
D’acord amb l’exposat, es proposa al Ple de la corporació l’adopció dels següents 
ACORDS: 
 
Primer.- Aprovar inicialment la proposta elaborada pels Serveis Tècnics municipals 
per a la denominació del carrer d’en Florí, així com la numeració de finques que s’hi 
conté, en un vial del Sector Bareu- Paraiso, i també la renumeració d’un tram del 
carrer Pau Costa, d’acord amb les previsions de desenvolupament urbanístic del sector 
 
Segon.- Sotmetre l’expedient al tràmit d’informació pública durant el termini d’un mes 
a l’efecte de presentació d’al·legacions, mitjançant exposició al tauler d’edictes i al web 
municipal. En el cas que no se’n presentin, la proposta s’entendrà definitivament 
aprovada de manera automàtica, sense que calgui nou acord. 
 
Tercer.- Notificar d’ofici les modificacions de dades incloses dels particulars afectats, 
una vegada aprovat definitivament l’expedient, a l’Institut Nacional d’Estadística, a 
l’Organisme de Gestió Tributària de la Diputació de Barcelona i a la Direcció General 
del Cadastre, i comunicar-ho a l’Oficina d’Atenció Ciutadana de l’Ajuntament a l’efecte 
de modificació del padró municipal. 
 
Quart.- Traslladar als afectats, després de l’aprovació definitiva de l’expedient, un 
certificat relatiu al canvi de numeració i nova adreça correcta, a fi que procedeixin a 
efectuar els canvis que es considerin oportuns a l’efecte de la gestió del Servei de 
Correus del municipi, en el termini màxim de tres mesos, a comptar des de l’acord 
d’aprovació definitiva de la proposta. 
 
La regidora Sra. Moreno en representació del grup municipal d’ERC manifesta 
literalment el que segueix: Tot i que els veïns estan a favor ERC s’abstindrà per dos 
motius. I perquè el mateix carrer tindrà dos noms i això pot generar confusions i 
perquè tot i que el nom que es proposa a suggerit l’arxiu municipal, tot i que aquest 
grup municipal va advertir que hi havia una llista de possibles noms elaborada pel degà 
dels arxivers Sr. Pons Guri, aquesta no s’ha tingut en compte. 
 
El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta 
literalment el que segueix: respecte a aquesta proposta, la CUP ens sembla una bona 
solució i valorem l’esforç de recerca per recuperar toponímia local que ha fet i fa 
l’arxiver municipal. Ara bé, tot i aquesta bona tasca pensem que no passaria res si 
comencéssim a posar noms de carrers nous de personatges rellevants de la nostra 
història local o nacional. Se’ns n’ocorren alguns: general Baptista Basset, Joan Fuster o 
Guillem Agulló, Ferran de Pol o bé el Pare Venanci, per dir-ne alguns exemples.  
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Ara bé, som conscients que tot i la necessitat de normalització de la numeració de 
carrer, així com del nou nom per la vessant que vessa al Bareu, aquest canvi pot 
comportar algun enrenou pel veïnat. És per això que pensem que per l’Ajuntament 
aquesta és una molt bona oportunitat, tal com vam expressar en la proposta inicial, és 
una oportunitat per sortir al carrer i engegar la proposta del regidor de zona. Cal fer 
un acompanyament al veïnat i assessorar-lo en aquells dubtes que puguin tenir a l’hora 
d’actualitzar la nova numeració. L’Ajuntament actuarà d’ofici i farà les gestions que li 
estan obligades, però cal atendre aquells dubtes i, sobretot resoldre, els que no van 
estretament lligats a aspectes públics i sí privats. La proposta és ben senzilla: quan la 
nova numeració sigui vigent, despatxar in situ, allà mateix al veïnat. Fem extensiva 
aquesta proposta a la resta de regidors i regidores del consistori per fer aquest 
exercici de proximitat, d’acompanyament i resolució de dubtes del veïnat. La CUP ens 
comprometem a fer-ho, com ja vam fer quan hi havia el conflicte de numeració, i ens 
agradaria estar acompanyats per la resta de grups del consistori. 
 
La regidora Sra. Balliu en representació del grup municipal d’ICV manifesta literalment 
el que segueix: El grup municipal d’ICV votarà a favor d’aquest punt,  i celebra que 
s’hagi revisat aquesta modificació de nomenclàtor i renumeració d’aquest sector 
atenent les al·legacions de veïnat del Pla dels Frares. 
 
Entenem que els serveis tècnics han valorat i han incorporat la majoria de les 
al·legacions fetes pels veïns en aquest temps, i que hi ha els informes preceptius de la 
secretària i del regidor d’Urbanisme, i per tant no tenim res més a dir en aquest sentit. 
 
Així mateix i d’acord amb els informes presentats pels Serveis Tècnics,  positivament el 
fet de  modificar la numeració d’uns blocs d’habitatges en projecte i de modificar la 
numeració dels edificis  que ja es van aprovar en el seu dia i que continuïn l’ordre de 
numeració per l’avinguda Pau Costa, tot i que aquesta falta de planificació d’aquest 
sector ara suposi que també s’hagi de canviar la que fa poc més d’un any es va donar a 
l’escola Bressol Municipal dels Colors.  
 
En quan a  procedir al canvi d’un nou tram de l’actual carrer Habitatges del Pla dels 
Frares corresponent al nou tram construït i situat en el mateix sector i que portarà el 
nom suggerit per l’Arxiu Municipal , de carrer d’en Florí, entenem que la solució no ha 
estat del tot fàcil ni potser encertada, però sí que resoldrà finalment el problema de la 
manca de numeració d’aquests nous blocs d’habitatges. 
 
Volem afegir també que valorem positivament els informes emesos per l’arxiver 
municipal en requeriment d’informació toponomàstica que li demanen els serveis 
territorials quan s’ha de donar nom a un nou carrer però també encoratgem a l’equip 
de govern a seguir treballant en el nomenclàtor dels nostres carrers per tal que 
properament alguns dels nous portin el nom de personalitats rellevants amb lligam a la 
nostra vila o toponímics genuïnament arenyencs. El grup d’ICV s’ofereix per seguir 
treballant en aquest sentit. 
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Per tot el que hem exposat, el grup municipal d’ICV votarà a favor d’aquesta proposta 
d’acord. 
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el 
sentit del vot següent: 
 
Vots a favor: 5 vots de CiU, 4 vots del PSC, 3 vots d’ICV, 2 vots PP, 1 vot Bloc 
Municipal i 1 vot CUP. 
Vots d’abstenció: 1 vot ERC  
 
10.- APROVAR INICIALMENT EL NOMENCLÀTOR I LA NUMERACIÓ 
DE LA VIA PÚBLICA A L’IES TRES TURONS.- El tinent d’alcalde Sr. Fontbona 
dóna compte d’aquesta proposta d’acord:  
 
Atès que les denominacions dels carrers i espais públics, així com la seva numeració, 
són elements que ens situen geogràficament però també són part del patrimoni 
cultural del municipi. 
 
Vista la proposta tècnica elaborada pels Serveis Tècnics municipals a fi d’aprovar la 
denominació del vial que atermena amb l’Institut Tres Turons, que, a proposta del 
Consell Escolar Ordinari de l’IES Tres Turons de 5 de maig de 2011, és la de “Passatge 
dels Tres Turons”. 
 
Vist que la proposta ha estat aprovada pel Grup de treball corresponent, en data 12 de 
desembre de 2012. 
 
Vist l’informe emès en data 5 de desembre de 2012 per la tècnica de Serveis 
Territorials, sobre la tramitació i el procediment de l’expedient. 
 
Vista la normativa aplicable, que és la que regula la gestió del Padró municipal 
d'habitants, concretament la Resolució de l'1 d'abril de 1997, conjunta de la presidenta 
de l'Institut Nacional d'Estadística i del director general de Cooperació Territorial, per 
la qual es dicten instruccions tècniques als ajuntaments sobre la gestió i revisió del 
Padró municipal (publicada en el BOE de l'11 d'abril de 1997, per Resolució de 9 d'abril 
de 1997 de la Subsecretaria de la Presidència del Govern); el Decret 78/1991 de 8 
d’abril, sobre l’ús de la toponímia i la Llei 1/1998, de 7 de gener, de política lingüística. 
 
Vist que és competència municipal l’ordenació de persones en vies urbanes, conforme 
a allò que estableix l’article 66. 3 b) del Decret legislatiu 2/2003, pel qual s’aprova el 
text refós de la llei municipal i de règim local de Catalunya i que correspon al Ple de la 
corporació l’aprovació de la proposta en virtut del que disposa l’apartat r) de l’article 
52.2 del Decret legislatiu 2/2003 esmentat, com a matèries no expressament atribuïdes 
a l’Alcaldia. 
 
D’acord amb l’exposat, es proposa al Ple de la corporació l’adopció dels següents  
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ACORDS: 
 
Primer.- Aprovar inicialment la proposta elaborada pels Serveis Tècnics municipals 
per a la denominació del vial que atermena amb l’Institut Tres Turons, amb el nom de 
“Passatge dels Tres Turons”. 
 
Segon.- Sotmetre l’expedient al tràmit d’informació pública durant el termini d’un mes 
a l’efecte de presentació d’al·legacions, mitjançant exposició al tauler d’edictes i al web 
municipal. En el cas que no se’n presentin, la proposta s’entendrà definitivament 
aprovada de manera automàtica, sense que calgui nou acord. 
 
Tercer.- Notificar d’ofici les modificacions de dades incloses dels particulars afectats, 
una vegada aprovat definitivament l’expedient, a l’Institut Nacional d’Estadística, a 
l’Organisme de Gestió Tributària de la Diputació de Barcelona i a la Direcció General 
del Cadastre, i comunicar-ho a l’Oficina d’Atenció Ciutadana de l’Ajuntament a l’efecte 
de modificació del padró municipal. 
 
Quart.- Notificar-ho, una vegada aprovat definitivament l’expedient, individualment als 
afectats, així com trametre un certificat relatiu al canvi de numeració i a la nova adreça 
correcta, a fi que el particular procedeixi a efectuar els canvis que es considerin 
oportuns a l’efecte de la gestió del Servei de Correus del municipi, en el termini màxim 
de 3 mesos, a comptar des de l’acord d’aprovació definitiva de la proposta. 
 
La regidora Sra. Balliu en representació del grup municipal d’ICV manifesta literalment 
el que segueix: El grup municipal d’ICV votarà a favor d’aquest punt, per denominar i 
numerar el passatge a on està ubicat l’Institut  Els Tres Turons. 
 
Entenem  que s’ha tingut en compte la petició que ICV va  fer en el grup de treball 
corresponent i que s’ha valorat i s’han incorporat també la sol·licitud i la proposta de 
denominació aprovada en el Consell Escolar del centre el 5 de maig de 2011, en el que 
com a representant de l’Ajuntament, em vaig comprometre a portar a terme. 
 
La sol·licitud de l’Institut Els Tres Turons per posar nom al passatge i tenir una 
numeració era una reivindicació  del centre des de feia temps  i pensem  que el nom 
proposat  respon a un procés participatiu fet en el seu dia per la comunitat educativa 
del centre.  
 
No volem acabar sense  felicitar a l’Institut Els Tres Turons per haver rebut una 
menció especial per la seva destacada participació en el Certamen de Jovenes 
Investigadores durant els darrers 25 anys així com al seu director, Josep Antoni Curto 
per la menció honorífica rebuda en reconeixement  a la seva tasca com a tutor amb 
més treballs premiats durant aquests anys. Moltes felicitats! 
 
Per tot el que hem exposat  i vistos els informes preceptius  dels serveis Tècnics, el 
nostre grup votarà a favor d’aquesta proposta d’acord. 
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Sotmesa aquesta proposta a votació, aquesta s’aprova per unanimitat. 
 
11.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
11.1 A) PRECS 
 
a) PRECS DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC: 

 
1.- Aquest grup municipal, a cada ple demana que es facin actuacions a l’entorn de 
l’Escola Sinera. Mirant els nostres arxius, ho hem demanat a tots els plens dels últims 7 
mesos, i malauradament, al no haver-se realitzat cap actuació, ho hem de tornar a 
demanar. Concretament demanem: 
- que s’instal·li una font a la sortida d’infantil 
- que s’instal·li el reg als arbres. Només cal veure l’estat dels arbres que reguen els 
nens i els que no ho fan 
- que s’arrangi la canonada que sobresurt en una de les escales, que fa dos mesos que 
té una cinta abalisadora de la policia 
- que posin tanques dissuasòries entre la vorera i la calçada 
- que posin alguna cosa als escocells dels arbres, com cautxú o pedres amb silicona, ja 
que la setmana passada un nen de 6 anys va haver de patir 7 punts de sutura per caure 
i tallar-se amb l’escocell de corten.  
- que arrangin els contenidors soterrats que fa gairebé 3 mesos que estan abalisats per 
cinta de la policia  
 
El regidor Sr. Almansa diu que aquest espai no està recepcionat per l’Ajuntament. Per 
tant hi ha coses que ho ha d’arreglar l’empresa promotora. 
Els contenidors soterrats els ha d’arreglar l’empresa promotora i se’ls ha enviat un 
requeriment per fer-ho. Mentre no ho fa, posarem un contenidor de superfície.  
Sobre els escocells dels arbres es fan periòdicament tasques per reomplir els escocells 
de sorra. El que demana no està contemplat al projecte i suposaria una inversió de 
diners que ara no disposem. 
Que posin tanques dissuasòries entre la vorera i la calçada ho estudiarem amb la 
policia local i serveis tècnics. 
L’arranjament de la canonada ho ha de fer l’empresa promotora. 
Sobre el reg dels arbres hi ha reg automàtic, per tant es reguen. 
Sobre la font a la sortida de l’escola, que ho tenim pendent de fer, encara no hem 
pogut instal·lar perquè estem fent reparacions de reg que vostè, senyora Moreno, no 
va fer. 
Per exemple,  
Hem hagut d’arreglar el reg dels jardins del Xifré que vostè amb el temps que va ser 
regidora no ho va fer. I ara tenim reg als jardins del Xifré. 
Hem posat reg als jardins del Pavelló, cosa que vostè quan era regidora no ho va fer. 
Hem posat reg als arbres de la Nacional II entre Peixos Jaume i la Benzinera cosa que 
vostè, senyora Moreno, no ho va fer. 
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Estem arreglant la font del Parc de Lurdes que es va trencar quan vostè era regidora i 
no ho va arreglar. 
I així podria continuar més estona. 
 
2.- Demanem de nou que el govern prengui les mesures oportunes per evitar els 
aparcaments en doble fila a banda i banda del carril bici, han estat una constant i un 
escàndol, posant en perill la seguretat vial de les persones i dels cotxes. Preguem al 
govern municipal que imposi les sancions corresponents per deixar de permetre 
aquestes infraccions.  
 
La regidora Sra. Quintero diu que li torno a recollir el prec, però tinc que dir-li que en 
el últim mes s’han fet 29 vigilàncies de les quals s’han denunciat a 3 vehicles i a 47 
vehicles són retirats de forma immediata quan són avisats per la policia.  
 
a) PRECS DEL GRUP MUNICIPAL D’ICV: 

1. Demanem el govern que valori la implantació d'una oficina unificada per a la recepció 
de denúncies a la seu de la Policia Local, que aglutini tots els tràmits que cal fer a la 
Comissaria dels Mossos d'Esquadra o amb la nostra Guardia Urbana. Son molt els 
vilatans que tenen problemes per accedir o per aparcar a la Comissaria dels Mossos 
d'Esquadra a Valldegata i que acaben desistint de fer els tràmits pertinents. 
 
La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que en sorprèn aquet prec.    
En el Pla de mandat, ja existeix el punt que diu,  
Creació de l’Oficina de Denúncies a la seu de la Policia Local, El any que figura en el pla 
de mandat es el 2014, però serà aquet 2013 concretament el pròxim 4 de febrer que 
es començarà a recollir denúncies a la seu de la Policia Local.  
Hi ha tres agents que rebran formació pels mossos d’esquadra del funcionament del 
programa destinat a recollir denuncies. Per això es comença al febrer.  
També s’ha condicionat un despatx tancat per que el ciutadà pugui posat la seva 
denúncia amb la privacitat que és necessita.  
 
2. Demanem a la Regidoria de Serveis que pugui retirar les restes del plàtan que hi ha 
al capdamunt del carrer de I'0livar. No hi ha cap raó per mantenir-lo i és un focus de 
brutícia una agressió visual innecessària que pateix el veïnat. 
 
El regidor Sr. Almansa diu que la retirada de la soca del carrer Olivar es farà durant el 
primer trimestre de l’any 2013, a càrrec del nou pressupost municipal. De fet, en el Pla 
de Gestió del Verd Urbà d’Arenys de Mar 2013 ja hem programat una actuació per a 
retirar, de forma conjunta, un total de 10 soques d’arbres de la via pública i d’espais 
verds, entre elles la soca del carrer Olivar. Quan es va talar el plàtan d’aquest carrer es 
va deixar la base del tronc atès que la Brigada no té els mitjans per treure la soca en 
un espai com aquest i també perquè no hi havia disponibilitat econòmica per assumir la 
retirada de la soca amb mitjans externs. Per retirar una soca com aquesta i crear 
l’espai suficient per a plantar un nou arbre cal fer venir una màquina específica amb una 
perforadora o taladre, el desplaçament i l’ús de la qual té un elevat cost que només és 
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mínimament assumible si es poden dur a terme diverses actuacions durant el mateix 
dia. 
Aproximadament, el cost unitari de la retirada d’una soca se situa al voltant dels 200 
euros, sempre i quan es facin un mínim de retirades (8-12). 
 
3. Diversos veïns dels carrers de la Torre, o de Sant Jaume, ens han comentat que hi 
ha moltes bombetes foses al veïnat i que de manera reiterada l’enllumenat públic falla 
força. Demanem a l’equip de govern que pugui solucionar aquesta incidència amb 
I’empresa que en porta la gestió. 
 
El regidor Sr. Almansa recull el prec. 
 
4. Demanem també a I’Ajuntament que per estalviar energia innecessària i reduir 
contaminació lumínica, es puguin substituir els focus de gran consum que il·luminen la 
façana de la Placa de la vila. 
 
El regidor Sr. Almansa recull el prec. 
 
5. Demanem al govern que senyalitzi l’accés a l’edifici Xifré, ja que hi ha molta confusió 
entre Ies persones que volen accedir als serveis de I'edifici. Hi ha molta gent que es 
pensa que I'edifici està tancat a l’estar inaccessible la porta central de l’equipament. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Acero diu que recull el prec. 
 
B) PREGUNTES 
 
a) PREGUNTES DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC 
 
1.- Ens pot informar el govern municipal de en quin estat es troba la denúncia que es 
va presentar fa un any i mig davant fiscalia de medi ambient sobre els abocaments a la 
llera de la riera a la part d’Arenys de Munt? 
 
El regidor Sr. Fontbona diu que ha quedat arxivada. 
 
2.- Diumenge passat al programa el Dominical de Ràdio Arenys, el regidor d’Hisenda 
va dir que en el pressupost 2013 no s’havia dotat pressupostàriament el cobriment de 
les dues places del servei d’orientació laboral de l’Ajuntament, que ara mateix l’estan 
cobrint dues professionals expertes en la matèria i que a partir del gener ho faria algú 
de la casa, amb una promoció interna. Quina és la importància que li donen a aquest 
servei, justament amb els temps que corren i amb un alt índex d’atur al nostre 
municipi? 
 
El tinent d’alcalde sr. Acero diu que Ja varem respondre en el Ple anterior, que la 
voluntat del Govern és garantir la continuïtat del servei i aquesta està garantida, 
aquesta setmana s’està realitzant el traspàs entre la tècnica d’ocupació sortint i la 
tècnica de promoció econòmica que no només té la competència curricular i 
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professional per desenvolupar la tasca, sinó que a més és la persona més propera als 
usuaris. 
 
3.- El Nadal Genial s’oferirà un altre cop als infants del nostre poble, fet del qual ens 
alegrem, i compartim, però és cert que s’haurà de pagar entrada? De ser així, quin és el 
canvi de criteri respecte els altres anys si realment el cost del servei ha estat el mateix? 
 
La regidora Sra. Mir diu que  si, el Nadal Genial aquest any es farà pagar entrada 2 
euros per tarda (horari de 16:00 a 20:00) i 6 euros si es compren les entrades de les 4 
tardes. El perquè és el següent: L’Ajuntament ha fet la mate3ixa aportació econòmica 
que l’any passat. Aquesta aportació serveis per pagar a tots els monitors que durant 
aquelles tardes estan contractats per l’entitat FLOC. Una part d’aquesta aportació 
també es destina als materials i la infraestructura que comporta aquest parc de Nadal. 
Quest any i després de la valoració de l’any anterior, a voluntat de la Regidoria 
d’Infància i joventut i també de l’entitat FLOC ha estat ampliar el ventall d’activitats,a 
quest any hi ha zona esportiva i també zona XL pels joves del poble. Per tant aquesta 
ampliació ja té un cost superior al de l’any passat. I també s’oferiran nous servies. Fet 
que es cobrirà amb aquesta petita aportació econòmica dels infants i joves. L’altre 
motiu és que també volem que es prengui consciència aquestes activitats no són 
gratuïtes i les hem de valorar. Creiem que el preu és simbòlic i ajuda a la qualitat del 
servei. 
 
b) PREGUNTES DEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP 
 
1. Pregunta que formulen de forma conjunta els grups municipals d'ICV, la CUP i 
ERC al govern:  

• Divendres passat, vam saber que l'Intercomitè de treballadors ha trencat les 
negociacions amb el Govern d'aquest Consistori i que no pensen assistir  a cap reunió 
de les Meses negociadores fins que no hi hagi més receptivitat a les demandes, i més 
respecte cap al col·lectiu. Preguntem si s'ha restablert ponts amb el comitè, i perquè 
no s'han respost les instàncies i propostes presentades pel Comitè, que ascendeixen a 
més d'un centenar?  

L’alcalde Sr. Fors diu que aquest govern i l’alcalde en particular no ha trencat mai 
negociacions amb l’Intercomitè, és més creiem que les reunions són fluides i amb molt 
de respecte i que el que fa el comitè és pressionar al govern. 
 
2. Darrerament hem sabut que les organitzacions polítiques no podem utilitzar 
l’espai d’exposicions de la Biblioteca municipal per fer-hi actes; en el cas de la CUP hi 
volíem fer una assemblea oberta, o sigui una assemblea participativa. No compartim la 
decisió i és per això que volem saber:  
• Qui ha comunicat a la responsable de la biblioteca municipal que les 
organitzacions polítiques no en podem fer ús? 

• Per quin motiu? 
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El regidor Sr. Llodrà diu que vaig ser jo mateix qui va comunicar a la senyora Mercè 
Cussó, directora de la biblioteca municipal, que les organitzacions polítiques no haurien 
de fer ús d’aquesta sala, per la qual, i crec que és el quid de la qüestió, no s’ha de pagar 
res. Ho vaig fent ben assessorat, n’estic segur, per l’equip tècnic de la meva regidoria. 
Aquesta decisió respon al fet que hem de dedicar la Sala d’Actes de la Biblioteca, i de 
fet ja es fa així, a activitats de tipus literari, cultural i educatiu: presentacions de llibres, 
conferències, tallers de la biblioteca, tertúlies literàries, etc. 
 
Tant jo, com l’equip tècnic de la regidoria de Cultura, som de l’opinió que les 
organitzacions polítiques tenen un espai molt més adequat pels seus actes i 
esdeveniments com és el Centre Cultural del Calisay. Aquí poden fer servir les sales 
que vulguin: la Sala Polivalent, Sala Josep M. Arnau, la Sala Noble, i d’altres més petites 
com l’anomenada, paradoxalment, Sala Gran. Per tots aquests espais, s’ha de pagar 
unes quantitats que oscil·len entre els quinze i els quaranta euros, quantitats que –pels 
serveis que s’ofereixen –consergeria, llum, wi-fi, canó de projeccions, ordinador 
portàtil,...- no creiem gens desaforades en els temps que corren i que són les mínimes 
que es demanen a les entitats sense ànim de lucre, no inscrites al registres d’entitats de 
l’Ajuntament. 
 
Sigui com sigui, aquesta decisió respon a la voluntat per part de la Regidoria que 
coordino d’ordenar la intensa vida cultural i social d’Arenys, amb una gran quantitat 
d’actes i activitats al llarg de tot l’any. Creiem que cal tenir ben establerts uns criteris a 
l’hora de donar resposta a totes aquelles peticions d’espais que rebem cada setmana, i 
que són moltes, i distribuir-les pels espais de què disposem. 
 
Tot i així, en cas de que la resta de partits polítics del poble no estiguessin d’acord amb 
aquesta mesura –pels motius que sigui– es podria fer, després de passar per Ple, una 
modificació en les ordenances municipals del 2013 i que eximirien els partits polítics de 
pagar aquestes taxes. 
 
3. La CUP ens n’hem assabentat via premsa i per la publicitat a les cartelleres 
municipals que aquest any les activitats del Nadal genial, per les quals, entre altres 
conceptes, es va fer una ampliació de crèdit del pressupost, doncs aquest any s’han de 
pagar. Atès que el preu l’entenem raonable i que precisament per taxar-lo a vegades es 
valora més, aquest fet no el qüestionem; si però que volem saber si  

• s’han contemplat mesures perquè aquella mainada que no ho pugui pagar hi 
pugui accedir i gaudir-ne? 
 
La regidora Sra. Mir diu que si, hem parlat amb Serveis Social i s’han donat entrades 
gratuïtes per aquelles famílies i infants que s’ha cregut convenient. Aquests, tindran 
entrades per totes les tardes de Nadal Genial. 
 
4. La CUP pensem que és important fer un Pla de Mandat ja que d’aquesta manera 
polítics i vilatans podem saber exactament a cada moment quines són les prioritats 
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d’actuació de l’equip de govern. Atesa la importància del document, entenem que es fa 
a consciència i, per tant, només s’hi fa constar allò que realment es pensa que es pot 
aconseguir: no és un brindis al sol. I és per això que ens ha sorprès quan ens n’hem 
assabentat per la premsa que el PAM s’hagi modificat i no pas per ampliar-lo, sinó per 
escurçar-lo. Volem saber què ha motivat que després d’un més i mig d’haver presentat 
el pla de mandat per aquesta legislatura s’hagi hagut de modificar? 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que el Ple de mandat no ha estat retallat sinó 
ampliant amb noves obres, com Sant elm, Xifré i carrer de Sant Roc. 
 
5. Aprofitant que avui hem aprovat el nou PEPPAA, i en el pla quedava 
contemplada la protecció de les antigues lloses de la Riera, ens interessa saber on són 
actualment, si estan inventariades i quin ús té previst aquest equip de govern? 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que estan sota custòdia de la brigada municipal i no 
estan en l’inventari de béns, es posaran en terres d’obra nova en diversos llocs de la 
vila. 

6. La següent pregunta és sobre els fets succeïts a l’antiga caserna de la Guardia 
Civil. Contextualitzem-ho: el 23 de novembre un grup d’arenyencs va pintar, a la paret 
de tàpia, bruta i sense pintar que fa de porta de l’antiga caserna una gran senyera 
estelada que dignificava l’abandonat edifici. 

El dimarts 4 el regidor de serveis decideix, amb diners i personal de l’Ajuntament, 
esborrar l’estelada. Curiosament, les pintades de signe espanyolista que hi ha a l’altra 
cara de l’edifici no es toquen. 
El divendres 7 de desembre un nombrós grup de persones tornen a dignificar l’edifici 
amb dues estelades, perfectament dissenyades a la façana de l’edifici. 
El dilluns de bon matí, el mateix regidor fa esborrar, amb diners i personal municipal, 
les dues estelades. I altre cop se n’oblida de la pintada espanyolista que hi ha al lateral 
de l’edifici. Hores més tard les esborra. 
I ara, les preguntes: 

• L’actuació de la brigada a l’antiga caserna era una prioritat tècnica que calia fer 
amb urgència? 

• Per quins motius la brigada municipal va esborrar arbitràriament unes pintades i 
en va deixar unes altres? 

• Quin criteri segueix el regidor de serveis a l’hora d’esborrar les pintades dels 
edificis arenyencs? 

El regidor Sr. Almansa diu que L’actuació de la Brigada en cap cas va ser una prioritat 
tècnica i es va fer amb rapidesa. Vam trigar 10 dies a borrar la primera estelada. Si això 
li dieu rapidesa? 
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No vam esborrar arbitràriament cap pintada, durant aquest any 2012 la brigada hem 
actuat 20 vegades a diferents llocs de la vila cada vegada per esborrar pintades a llocs 
públics, i li podria fer una llarga llista: Plaça Ajuntament, Calisay, Mirador del cementiri, 
Carrer Turó, Edifici Xifré, Carrer Sant Narcís, Carrer Hospital, Parc de Lurdes, Plaça 
de l’Estalvi, Carrer Vallgorguina, Pujada Fons les Creus, Plaça Sant Gabriel, Platges, 
Plaça del Tossol, Parades taxistes, i sobretot els subterranis. 
Si jo deixés intencionadament les pintades us sorprendríeu de la quantitat de pintades a 
favor d’Espanya que hem tret. Però per a mi, és igual de condemnable que es pinti una 
cosa que es pinti un altre. 
Si jo hagués actuat intencionadament creieu que jo seia tan inútil i tan poc intel·ligent 
de deixar un Viva Espanya mal escrit i tatxat amb una estelada al cantó? Creieu de 
debò que seria tan curt? Perquè resulta que la pintada que dèieu que es va treure és 
una estelada al cantó de un Viva España mal escrit. 
Per altra banda, com potser que uns partits polítics com ICV, ERC i la CUP donin 
suport a una pintada en un edifici municipal? 
No sabeu que hi ha una ordenança de Policia i Bon Govern de l’Ajuntament d’Arenys 
de Mar que prohibeix aquestes actuacions? Llegiu-se l’article 13 si us plau. 
No sabeu que a l’article 626 del codi penal també ho prohibeix? 
No sabeu que es pot fer una reclamació patrimonial dels danys per via judicial civil? 
Penseu que és normal que uns partits polítics recolzin a unes persones que estan 
incomplint les normes i poden ser sancionades? 
Però a qui penseu que esteu representant? A les persones que no compleixen les 
ordenances ni el codi penal? 
Us penseu que per ser regidors us podeu saltar les normes i donar suport a la gent 
que es salta la normativa? 
Quest govern no permetrà que es produeixi cap tipus de pintades de qualsevol signe a 
cap lloc públic i edifici municipal. Si vosaltres ho permetíeu o ho recolzeu per tal de 
guanyar vots nosaltres no ho farem. 
 
c) PREGUNTES DEL GRUP MUNICIPAL D’ICV 
 
1.- L’escola Bressol no està cobrint algunes baixes i hem sabut que la dotació de 
personal es reduirà més durant el curs. Ens pot confirmar la regidoria d’educació si és 
d’aquesta manera? Aquesta retallada de personal com es justifica? També afecta a 
l’import del contracte amb la Fundació Pere Tarrés? 
 
La regidora Sra. Mir diu que L’Escola Bressol no ha cobert una baixa que hi ha ara 
actualment, ja que quan són baixes de poca durada, sempre i no ara, sempre, s’ha fet així. 
Hi ha 4 persones de reforç, inclosa la directora per cobrir aquestes baixes que com he 
dit, són de pocs dies. 
Si vostès han sabut que la dotació de personal es reduirà més durant el curs, ja em diran 
d’on ha sortir aquesta informació,perquè a dia d’avui, a la regidora d’educació no en 
tenim constància, per tant fins que no se’ns notifiqui res d’això, entenem que no hi ha 
cap retallada de personal i per tant no ens afecta al contracte que tenim de gestió amb 
l’empresa Pere Tarrés. 
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2.- L’estat de les llambordes del davant de la plaça de l’església és molt dolent i els cotxes 
quan passen fan força soroll i també les van deteriorant més. S’hi pensa fer alguna 
actuació?, En cas positiu, per a quan està prevista? 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que és una obra mal plantejada ja que les llambordes 
en llocs de molt de trànsit no funcionen. Està previst una actuació inicial i una definitiva al 
2013. 
 
3.- Amb quin criteri i quina motivació es va ordenar esborrar l’estelada que va pintar-se 
a la porta tapiada de l’antiga caserna de la Guardia Civil? La rapidesa d’aquesta actuació 
contrasta amb el temps que fa que hi havia unes pintades al lateral del mateix edifici. 0 
justament, a una paret del carrer de la Perera, que si ens cenyim al temps que fa li 
pertocaria una actuació. 
 
El regidor Sr. Almansa la dóna per contestada amb la pregunta núm. 6 del grup municipal 
de la CUP. 
 
4.- Els darrers dies I’alcalde va fer una estada europea, amb família i amics, que va 
absentar-lo uns dies d’aquesta vila. No ens consta, o no se’ns va comunicar, amb qui va 
fer la delegació de Ies seves responsabilitats al capdavant de l’Alcaldia. Es va fer alguna 
delegació? Aprofitem per demanar que se’ns comuniqui quan es facin aquestes 
delegacions. 
 
L’alcalde Sr. Fors diu que l’alcalde no va fer cap delegació d’Alcaldia doncs després de 
parlar amb secretaria i veient que només estaria fora dos dies no calia fer cap tipus de 
delegació. 
 
5.- El govern d’Arenys de Munt, va portar a Ple la setmana passada, les noves tarifes de 
la Deixalleria mancomunada dels dos Arenys i de Sant Iscle. Com és que els arenyencs 
de Mar no hem rebut cap informació al respecte? Ha informat l’empresa publica GUSAM 
d’Arenys de Munt que gestiona el servei al nostre Ajuntament de la noves taxes? 
Segons hem pogut saber, pels mitjans de comunicació d’Arenys de Munt, es preveu un 
increment de tarifes per a grans productors, i sobretot per a aquells residus que generen 
més despesa a la deixalleria. No hagués calgut un debat previ entre els tres pobles per 
aquesta nova mesura. Des del nostre grup volem alertar que aquesta mesura, que castiga 
al ja prou afectat sector de la construcció, no faci proliferar l’abocament de deixalles als 
rials, un episodi que ja hem viscut soviet a la nostra vila. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que les tarifes les decidim els tres pobles en funció de 
l’acord de Ple, només paguen els productes d’industrials amb cost variable i que els 
industrials ja cobren als clients. 
 
6.- Preguntem al govern, quina ha estat is resposta que ha donat aquesta setmana la 
Direcció General del Patrimoni Cultural de la Generalitat de Catalunya al nostre 
Ajuntament pel que fa a la taxació del Convent de Ies Clarisses. Així mateix ens 
agradaria conèixer quin serà a partir d'aquest moment el full de ruta que s'ha marcat al 
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govern de cara a la negociació amb el propietari del convent. 
En declaracions a Radio Arenys per part de I'alcalde i del regidor de Cultura, llegides 
publicades al web de l’emissora, hem llegit: "el govern municipal creu que el propietari de 
les Clarisses només busca fer negoci amb la convent. També es destaca que es el 
propietari és qui ha llençat la tovallola posant el convent a la venda, tot i que hi té tot el 
dret. De la mateixa manera, es remarca que en principi les Clarisses i el seu terreny. 
estan subjectes al que determini el Pla General sobre el seu ús". Mante l’equip de govern 
aquestes afirmacions? 
 
El regidor sr. Llodrà diu que efectivament, el diumenge 2 de desembre d’enguany, 
coincidint amb la presentació de la col·lecció Bonnemaison al Museu d’Arenys de Mar, 
vaig fer unes declaracions a Ràdio Arenys a l’entorn de les clarisses i el fet que el 
senyor Anglada, el seu propietari, hagués posat a la venda l’edifici a través d’una agència 
immobiliària a Internet. He de dir, però, que parlava a títol personal, com a Regidor de 
Cultura, i la declaració de que el propietari havia volgut fer negoci, va ser meva i 
només meva. En cap lloc, i si escolten l’audio –que és la font d’informació vàlida-, queda 
claríssim que en cap moment vaig dir que era el govern qui pensava això. El comentari, 
repeteixo, era a títol individual, i més que com a regidor el vaig fer com a arenyenc que 
sóc. Sóc ben conscient, però, que va ser un comentari desafortunat que no hauria 
d’haver fet.  
Així mateix, pel que fa al fet de si el propietari ha llençat la tovallola, era de nou una 
resposta que jo donava a títol individual i no en nom del govern, en cap moment deia 
que era el govern qui ho havia dit. A més, aquest comentari responia a la pregunta 
prèvia que se’m feia de si l’Ajuntament havia tirat la tovallola al respecte. Vaig 
respondre simplement que creia que era al contrari. 
Pel que fa al tema de si les Clarisses i el seu terreny estan estan subjectes al que 
determini el Pla General sobre el seu ús, crec que sobre això no hi ha cap mena de 
dubte. Moltes gràcies. 
 
12.- MOCIONS.- 
 
a) PROPOSTA DE RESOLUCIO QUE PRESENTEN ELS GRUPS 
MUNICIPALS D'ICV-EUiA, LA CUP 1 ERC PER TAL QUE ELS 
TREBALLADORS PUBLICS COBRIN LA PART PROPORCIONAL DE 
LA PAGA EXTRAORD1NARIA DE DESEMBRE CORRESPONENT 
AL PERIODE ENTRE ELS DIES 1 DE JUNY i14 DE JULIOL DE 2012.- La 
regidora Sra. Roig llegeix la següent Proposta: 
 
A l’article 2 del Reial Decret-llei 20/2012, de mesures per garantir l’estabilitat 
pressupostària i de foment de la competitivitat, de 13 de juliol (publicat al Butlletí 
Oficial de I'Estat el 14 de juliol de 2012, en vigor des del dia 15 de juny de 2012), es 
recollia una reducció de les retribucions del personal del sector públic, i es procedia a 
l’eliminació de la paga extraordinària del mes de desembre d'enguany. Textualment, 
aquest article deia: "Article 2. Paga extraordinària del mes de desembre de 2012 del 
personal del sector públic. 1. En l'any 2012 el personal del sector públic definit a 
l’article 22. U de la Llei 2/2012, de 29 de juny, de Pressupostos Generals de I'Estat, 
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veurà reduïda les seves retribucions en les quanties que correspongui percebre en el 
mes de desembre, com a conseqüència de la supressió tant de la paga extraordinària 
com de la paga addicional de complement específic o pagues addicionals equivalents del 
citat mes". 
 
El dret al cobrament de la paga extraordinària de desembre del personal del sector 
públic es genera entre el dia 1 de juny de l’exercici en curs fins al dia 30 de novembre. 
Amb I'entrada en vigor del citat Reial Decret-llei 20/2012 (el dia 15 de juliol) es 
suprimeix, com ja s'ha dit, el dret a cobrar la paga extraordinària de desembre. D'acord 
amb l'article 9.3 de la Constitució, no procedeix la retroactivitat d'una disposició 
sancionadora no favorable o restrictiva de drets. Per tant, els drets a la percepció de la 
paga extraordinària de desembre generals entre els dies 1 de juny de 2012 i 14 de 
juliol de 2012 són d’obligat compliment per part de l’Administració, havent de ser 
aquests abonats al personal del sector públic. En conseqüència, fa suspensió de la paga 
extraordinària del mes de desembre ha de practicar-se entre els dies 15 de juliol i 1 de 
desembre, i per tant el personal del sector públic té dret a cobrar la part ja meritada 
entre els dies 1 de juny i 14 de juliol. 
 
El Defensor del Poble, en un informe dirigit al Secretari d'Estat d'Administracions 
Publiques (número d'expedient 12086851, amb data 15 d'octubre de 2012), afirma, 
textualment, que "al llarg dels darrers mesos s'han vingut rebent a aquesta Institució 
nombrosos escrits sol·licitant al Defensor del Poble I'exercici de la seva legitimació per 
la interposició de recurs d’inconstitucionalitat contra el Reial Decret-llei 20/2012 (...). 
La pràctica totalitat dels escrits mencionats, que són vàries desenes de milers, mostren 
el seu desacord amb la supressió de la paga extraordinària (...) del proper mes de 
desembre d'aquest any". El Defensor del Poble recorda, a l'informe, la doctrina recent 
del Tribunal Constitucional en relació amb anteriors retallades retributives al 
personal del sector públic. Tanmateix, planteja dubtes "respecte de si en data 14 de 
juliol algun dels drets econòmics afectats eren tals per haver-se ja consolidat o si eren 
meres expectatives no susceptibles de ser preses en consideració. Les pagues 
extraordinàries, com afirma una reiterada doctrina jurisprudencial (per totes, Sentencia 
21 d'abril de 2010 de la Sala del Social, Secció Primera, del Tribunal Suprem) 
"constitueixen una manifestació de l’anomenat salari diferit, es meriten dia a dia, tot i 
que el seu venciment té Iloc en determinats mesos de l'any, i el seu import ha 
d'equiparar-se al salari regularment percebut pel treballador, excepte que per norma 
convencional de caràcter prioritari s’estableixin exclusions, o bé, imports específics"". 
AI final de l'informe, el Defensor del Poble fa una sèrie de recomanacions al Secretari 
d'Estat, entre elles "que s’interpretin les previsions del Reial Decret-llei en allò referit 
a la supressió de la paga extraordinària o equivalent del mes de desembre de 2012".  
També suggereix la possibilitat d’introduir modificacions al Reial Decret-llei. 
 
A la reunió de la Comissió de Coordinació de l’ocupació Pública, celebrada el 31 de 
juliol de 2012 i convocada per la Directora General de la Funció Pública del Ministeri 
d'Hisenda i Administració Pública, i amb l’assistència del Director General de Costos 
de Personal d'aquest departament, dels Directors de Funció Pública de les Comunitats 
Autònomes I d'una representació de la Comissió de Funció Pública i de Recursos 
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Humans de la FEMP, es va tractar sobre I'aplicacio del Reial Decret-llei 2012012. A la 
nota-resum d'aquesta reunió es reconeix el següent: "Meritaci8: I'entrada en vigor del 
Decret deroga la regulació de la meritació de la paga del mes de desembre. Es 
produeixen així dues situacions: I .  Desprès del 15 de juliol Ies pagues extres no es 
liquiden. 2. El Reial Decret-llei no afecta al període entre 11 de juny de 2012 i el 14 de 
juliol de 2012". Queda clar, doncs, que els treballadors del sector públic tenen dret a 
cobrar la part proporcional de la paga extraordinària de desembre meritada entre els 
dies 1 de juny i 14 de juliol. 
Per tot el que s'ha exposat, els Grups Municipals d’ICV-EUIA, la CUP i ERC plantegen 
l’adopció del següent ACORD: 
 
Que I'Ajuntament d’Arenys de Mar pagui als seus treballadors municipals, la part 
proporcional de la paga extraordinària de desembre, així com de la paga addicional de 
complement específic o pagues addicionals equivalents, meritada entre els dies 1 de 
juny i 14 de juliol de 2012, o el període que correspongui on funció del grup de 
treballadors públics que correspongui. 
 
No obstant això, el PIe decidirà. 
 
El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta 
literalment el que segueix: La CUP considerem que aquest Reial Decret Legislatiu 
constitueix un nou atac als drets laborals de les treballadores i treballadors públics, a 
banda d'una ingerència intolerable a l’autonomia municipal per part de l'Estat espanyol. 
En aquest sentit, la CUP demanem a l’equip de govern municipal que sigui valent, que 
busqui la manera d'evitar l'aplicació d'aquest decret que perjudica més d’un centenars 
de treballadors i treballadores del nostre ajuntament. 

I també, en el mateix sentit, esperem que el nou Govern de la Generalitat que iniciï els 
tràmits legislatius necessaris per evitar les ingerències del Govern espanyol i les seves 
mateixes en l’exercici de la potestat d’autoorganització municipal i comarcal. 
 
La CUP pensem que les mesures que preveu aquest reial decret llei són arbitràries i 
vulneren clarament el principi d’equitat, i demanem que es busquin les fórmules 
necessàries per minimitzar l’impacte de la supressió de la paga extraordinària. 
 
Som plenament conscients de la dificultat legal. Ja sabem que no es pot avançar la paga 
de juny atès que no es genera fins que arriba el juny. Però sí que es pot fer, de fet com 
sempre, doncs el que es pot fer és demanar una bestreta de sou. Per exemple un 
treballador pot demanar la bestreta de 600 euros, i es pot treure una picossadeta de 
cada més. Per exemple si cobra 1000, en cobraria 950 cada mes. 
 
És per aquesta possibilitat, i pel fet de desbordar la llei a còpia de fer pressió, que amb 
solidaritat amb els treballadors i treballadores municipals, el sentit del vot de la CUP 
serà a favor de la moció. 
 
Sotmesa a votació aquesta Moció no s’acorda: 
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Vots a favor: 3 vots ICV, 1 vot CUP, 1 Vot ERC 
Vots en contra: 5 vots CIU, 4 VOTS PSC, 1 VOT Bloc municipal i 2 vots PP 
 
b) Moció de rebuig de l’avantprojecte de Llei orgànica de millora de la 
qualitat de l’educació.- La regidora Sra. Mir dóna llegeix la següent Moció: 
 
El ministre d’Educació del govern espanyol, Jose Ignacio Wert, ha donat a conèixer 
recentment l’avantprojecte de Llei orgànica de millora de la qualitat de 1'educació, un 
projecte que representa un nou atac al sistema educatiu català i al model d’immersió 
lingüística, que ha estat reconegut com un model d’èxit i que ha estat implantat amb un 
ampli suport social i polític a Catalunya. 
 
Aquesta nova legislació pretén acabar amb un sistema d’immersió lingüística que ha 
resultat integrador i ha evitat la segregació dels alumnes per raó de llengua. Pretén 
posar fi a un sistema educatiu que ha permès la convivència i la cohesió social i ha estat 
respectuós amb la diversitat. La llengua catalana ha estat i ha de continuar essent la 
llengua vehicular a l’escola. Aquest fet ha estat, tal i com s'ha demostrat al Ilarg dels 
anys, respectuós amb els drets lingüístics individuals i personals. I, per tant, no podem 
posar en perill un model d’èxit en I'aprenentatge per a les generacions actuals i futures 
del país. 
 
L’impuls d'aquesta nova legislació està injustificat. La voluntat uniformitzadora del 
govern de l’estat és evident. Darrera d'aquesta acció hi trobem la voluntat de trencar 
la normalització de la llengua catalana i un menyspreu vers el projecte pedagògic i de 
promoció de la igualtat d’oportunitats que s'ha aconseguit amb els anys a Catalunya. 
 
Davant d'aquesta situació, creiem que es fa necessària una resposta conjunta i 
contundent en defensa del model d’escola catalana. Creiem que el Govern de la 
Generalitat de Catalunya ha de continuar aplicant la llei d’educació de Catalunya. La 
millor garantia per al no retrocés en la qualitat del sistema educatiu català passa per a 
que de forma autònoma puguem defensar el nostre sistema, els nostres mestres, 
professors i alumnat. 
 
Per tots aquests motius exposats anteriorment, I'Ajuntament d'Arenys de Mar proposa 
I'adopció dels següents acords ACORDS: 
 
PRIMER.- manifestar el nostre rebuig rotund a l’esborrany de Llei Orgànica de Millora 
de la Qualitat Educativa (LOMCE) que vol aprovar el Ministeri d’Educació. 
 
SEGON.- manifestar el nostre compromís i suport al sistema d’immersió lingüística, 
un sistema d’integració i d’inclusió social que ha estat model d’èxit, amb mes de 30 
anys de recorregut, i que té un extens consens social i polític a Catalunya. 
 
TERCER.- Instar el Govern a continuar aplicant la Llei d’Educació de Catalunya (LEC), 
que està en plena consonància amb els principis educatius recollits a I'Estatut 
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d'Autonomia de Catalunya i que és l’eina que garanteix que no se separen els infants 
per raó de llengua, assolint tots ells el perfecte coneixement del català i del castellà. 
 
QUART.- Manifestar el suport a la comunitat educativa que s’ha mostrat contrària a 
les ingerències del govern de I'Estat vers el model d’escola catalana i d'immersi6 
lingüística i fer una crida a sumar-se a les mobilitzacions promogudes per somescola.cat 
i pel conjunt del teixit educatiu, social, polític i cultural d’arreu del país. 
 
CINQUE.- Fer arribar aquest acord a la Generalitat de Catalunya i al seu 
departament d'Ensenyament, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, al 
Ministerio de Educación, Cultura, y Deporte, al Parlament Europeu, al Síndic de 
greuges i a somescola.cat. 
 
• El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta 
literalment el que segueix: La proposta de reforma de la Ley Orgánica de Educación 
plantejada, de forma unilateral, pel Ministre d’Educació espanyol, Sr. Wert, pretén 
millorar el sistema educatiu imposant per la via legislativa una ideologia neoliberal i 
espanyolista. 
•  
El govern del  PP fa servir l’excusa de la crisi per imposar un model educatiu 
mercantilista, elitista, espanyolista i competitiu. La realitat demostra que per millorar la 
qualitat educativa no és necessària una nova llei: calen més recursos, més inversió, més 
autogestió i implicació social. 
 
La proposta de Wert ve precedida d'altres reformes en el sector de l’educació i que 
han modificat les condicions laborals del professorat incrementant la ràtio d’alumnes 
per aula, i que suposarà acomiadaments de professorat degut a la reducció de plantilles 
prevista per l’augment d’hores lectives. I també s’han endurit els requisits per accedir i 
poder mantenir les beques, trencant el principi d’igualtat en el dret a l’accés a 
l’educació. En definitiva, una retallada de més de 6.400 milions d’euros. 
 
Alhora, el govern espanyol del PP ha aprofitat l’avinentesa per imposar la seva ideologia 
espanyolista i desmantellar la immersió lingüística, un model que durant més de 30 anys 
ha obtingut un èxit, tant pel que fa a l’aprenentatge de la llengua, com per ser una eina 
imprescindible per a la igualtat d’oportunitats i la inclusió social. Per això no només és 
un atac a la llengua catalana, sinó un atac a la igualtat d’oportunitats per a tot l’alumnat. 
 
Alternativament, considerem que seria més sensat que els diners públics que 
actualment es destinen a rescatar bancs per pagar un deute il·legítim es destinessin a 
l’educació pública. I, d’altra banda, considerem inadmissible la ingerència del govern 
espanyol en el disseny del model educatiu català, la qual cosa evidencia que més enllà 
dels actes de protesta i desobediència, la solució passa per l’assoliment de la 
independència dels Països Catalans. 
 
Per tot plegat, el sentit del vot de la CUP serà de suport a la moció alhora que en cas 
que els continguts previstos prosperin, l’Ajuntament es comprometi a donar suport a 
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les iniciatives que impulsin la insubmissió i la desobediència civil a les polítiques 
educatives regressives i espanyolistes. 
 
La regidora Sra. Balliu en representació del grup municipal d’ICV manifesta literalment 
el que segueix: Des  D’ICV  celebrem que la majoria de grups del consistori recolzin 
aquesta moció de rebuig a la Llei Wert i que hem consensuat conjuntament.  Aquesta 
Llei atempta directament contra la normalització de la llengua catalana  i la tasca de 
cohesió social que ha significat el model d’immersió lingüística del nostre país. El nostre 
model educatiu  té alt un reconeixement a nivell internacional i desprès de més de 30 
anys d’aplicació , els resultats son del tot provats i satisfactoris. 
 
Aquesta Llei també consolida i blinda els concerts  amb les escoles que segreguen als 
alumnes per sexe. A aquest fet, també s’hi afegirà la segregació per llengua, amb tot el 
que suposa per la cohesió socials en els barris i en el conjunt del nostre país. 
 
Potencia la diferenciació entre els centres educatius públics i els centres educatius 
privats concertats, tornant a potenciar una doble xarxa, un doble model educatiu que 
allunyarà a molts infants i joves de la igualtat d’oportunitats. 
 
Planteja un model educatiu que implica un retrocés a èpoques pre democràtiques , que 
vol adoctrinar ideològicament , que potencia la religió, incentivant l’elecció d’aquesta 
assignatura per part de l’alumnat. S’allunya del model integrador o respectuós que es 
basa en el laïcisme en l’àmbit públic 
 
A ICV sempre hem defensat abans, ara i ho continuarem fent una escola pública, laica, 
de qualitat i en català  i demanem que aquest ajuntament  es pronunciï a favor de la 
retirada d’aquest avant projecte de Llei i  doni una resposta conjunta i contundent en 
defensa del model d’escola catalana. 
 
El regidor Sr. Almansa diu que el Partit Popular votarà en contra d’aquesta moció 
primer perquè estem discutint un esborrany de projecte de llei i després perquè 
nosaltres sempre hem cregut en una educació trilingüe: que es combini el català, el 
castellà i l’anglès.  
 
Sotmesa a votació aquesta Moció s’acorda per majoria absoluta: 
 
Vots a favor: 5 vots CIU, 4 vots PSC, 1 VOT Bloc municipal, 1 vot CUP i 1 Vot  ERC 
Vots en contra: 2 vots PP 
 
c) MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DE CiU, PSC, ICV-EUiA-EPM, 
CUP, ERC I BLOC-MUNICIPAL DE L’AJUNTAMENT D’ARENYS DE MAR 
PER GARANTIR EL DRET A L’HABITATGE I PREVENIR ELS 
DESNONAMENTS DE LA RESIDÈNCIA HABITUAL.- El regidor Sr. López 
llegeix la següent Moció: 
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Les polítiques d’habitatge són garantia de cohesió social en temps de crisi; una crisi 
econòmica i financera que ha afectat desproporcionadament als més pobres i 
vulnerables, que van ser els últims en ingressar als mercats hipotecaris i els primers en 
patir les conseqüències d’aquesta. Són moments excepcionals i com a tals s’han de 
trobar solucions immediates i efectives, solucions reals a problemes que s’estan 
produint a la nostra vila, a Catalunya i al conjunt d’Espanya al voltant dels processos de 
desnonaments de famílies dels seus habitatges habituals.   
 
Segons l’Informe de la Relatora Especial sobre habitatge digne, Raquel Rolnik (Nacions 
Unides A/67/286 Assemblea General), de data 10 d’agost de 2012 “ A Espanya s’han 
executat més de 350.000 hipoteques des de l’any 2007, i a l’any 2011 es van produir 
aproximadament 212 execucions i 159 desallotjaments al dia. Algunes investigacions 
recents indiquen que la major part (el 70%) dels impagaments registrats a Espanya 
tenen relació amb l’atur i que el 35% de les propietats executades pertanyen a 
immigrants ”. 
 
El comportament antisocial de les entitats bancàries i una legislació no ajustada a un 
context de crisi intensa i perllongada en el temps, han provocat una situació d’alarma 
social, que ha estat reconeguda pels diversos agents. 
 
Cal reaccionar de forma contundent i immediata garantint que les conseqüències de la 
crisi no recaiguin sobre la part més vulnerable del contracte hipotecari: les famílies. 
Són indispensables polítiques que atorguin garanties reals als afectats per una situació 
d’insolvència de forma immediata i en el futur, per tal que no hi hagi cap família sense 
llar i cap llar sense família. Les mesures adoptades fins avui han estat insuficients per 
resoldre i/o pal·liar la situació dels deutors hipotecaris per la parcialitat i timidesa de 
les mesures aplicades. 
 
El Sindicat de policies estatals (SUP) ha expressat que donarà suport jurídic als policies 
que es neguin a participar en llançaments hipotecaris. 
 
El President del Consell General del Poder Judicial ha manifestat que els jutges poden 
actuar per a suspendre, paralitzar, modificar o adaptar la decisió judicial al cas concret, 
emparant-se tant en normatives comunitàries com en principis constitucionals i de dret 
contractual, màxim quan es tracta de situacions de veritable crispació o d’atemptat a 
un dret fonamental com és el de l’habitatge. 
 
L’Associació Professional de la Magistratura afirmava recentment que “ les entitats 
bancàries han convertit els Tribunals en les seves oficines recaptatòries” i que “es 
tracta d”una situació preocupant i molt dolorosa. Un drama social”. 
 
Denunciem que el Govern de l’Estat encara no és conscient de la profunditat i 
complexitat de la crisi econòmica, la qual requereix de mesures legislatives 
excepcionals de reforma estructural per l’assoliment d’una veritable justícia social, i no 
una mera suspensió dels llançaments hipotecaris al que es pot acollir a la pràctica una 
petita part dels afectats. 
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Les Plataformes d’Afectats per la Hipoteca i diferents entitats socials han denunciat 
reiteradament que els procediments d’execució hipotecària massius deixen a les 
persones en una absoluta indefensió, el que comporta una violació sistemàtica dels 
drets humans, contravenint molt especialment el Pacte Internacional de Drets 
Econòmics, Socials i Culturals, ratificat per l’Estat Espanyol. 
 
Els Ajuntaments, com a administració més propera a la ciutadania i coneixedora de 
primera mà dels seus problemes, no es poden quedar de braços creuats. Els poders 
públics han de posar en marxa un pla integral que doni respostes als problemes 
presents i futurs del sobre endeutament hipotecari. No ens podem centrar únicament 
en la dació en pagament –que allibera el deutor de la càrrega financera però no 
soluciona la pèrdua d’habitatge- sinó que també és necessari regular el sobre 
endeutament com a factor social de risc i exclusió, i garantir el dret a l’habitatge. 
 
Atesa la greu situació i la insuficiència del Reial Decret del Govern aprovat el 15 de 
novembre ja que exclou milers de famílies que seguiran patint igual que actualment una 
situació absolutament dramàtica. Atesa la darrera proposta anunciada pel Govern de 
l’Estat de concedir permís de residència a persones immigrants que comprin un pis per 
sobre de 160.000 €. 
 
Proposem que el ple de l’Ajuntament d’Arenys de Mar acordi: 
 
PRIMER.- Reconèixer la tasca realitzada pels Ajuntaments i les plataformes ciutadanes 
en la conscienciació social pel fenomen de la crisi hipotecària i per les accions 
pal·liatives que han fet i estan fent a dia d’avui. 
 
SEGON.- Instar al Govern de l’Estat a reformar en profunditat la Llei Hipotecària 
tenint com a principal objectiu que cap família hagi d’abandonar la seva llar davant la 
impossibilitat d’afrontar els pagaments de la hipoteca, així com la dació en pagament 
com a última solució en el cas de pèrdua de l’habitatge habitual. Exigir la paralització de 
tots els desnonaments fins que entri el nou marc legal i que aquesta suspensió es 
mantingui fins que no es promulgui una nova normativa hipotecària, d’enjudiciament 
civil, adaptada a la Directives de la Unió Europea en defensa dels consumidors, i de 
regulació del sobre endeutament de les persones físiques, que contempli entres les 
mesures, la possibilitat de permanència del deutor en el domicili del litigi sota una 
fórmula de lloguer social. 
 
TERCER.-  Fins que no es decreti la suspensió descrita, l’Ajuntament pren les 
següents accions: 
 
- Sol·licitar al Jutge Degà del partit judicial que faci arribar mensualment als Serveis 
Socials Municipals una relació dels processos judicials que podrien finalitzar amb el 
llançament de les persones demandades de la nostra vila, garantint la protecció de les 
seves dades, i garantint el dret a la seva intimitat. 
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- Assessorar als afectats pels processos d’execució hipotecària en l’Oficina Municipal 
d’Habitatge i/o Oficina d’Atenció al Consumidor. 
 
- Deixar d’operar amb aquelles entitats bancàries que promoguin desnonaments de la 
residència habitual de persones empadronades en aquest municipi. Aquest cessament 
d’operacions es realitzarà de forma immediata per aquells productes bancaris no 
subjectes a cap tipus de penalització per rescissió contractual.  
 
- Informar a la policia municipal que tenen la possibilitat d’acollir-se a la objecció de 
consciència en el cas d’haver de donar suport a la policia judicial en el llançament de 
les persones empadronades de la seva residència habitual. 
 
QUART.- Impulsar les mesures necessàries per tal que el futur banc dolent (Sareb) 
destini com a mínim el 50% dels habitatges que adquireixi a lloguer social, administrat 
pels ajuntaments. 
CINQUÈ.- Rebutjar el Real Decreto-ley 27/2012, de 15 de novembre, de “medidas 
urgentes para reforzar la protección a los deudores hipotecarios” aprovat pel Govern 
d’Espanya per no ser més que un pedaç que manté el desequilibri en favor del creditor 
i pel seu caràcter clarament restrictiu que generarà amplia frustració a un gran nombre 
de famílies que quedaran excloses i que no resol el problema real. 
 
SISÈ.- Instar al Govern de la Generalitat la posada en marxa, de forma urgent, d’un 
Programa d’atenció a les persones desnonades que implementi un programa de 
mesures, coordinades amb el món local, de seguiment a les persones i/o famílies en 
situació de desnonament, garantint el seu reallotjament en nous habitatges en règim de 
lloguer assequible, així com d’ampliació dels recursos per donar suport i assistència 
jurídica i financera a les famílies i/o persones que estan en situació de risc de perdre el 
seu habitatge pel deute hipotecari, mitjançant el Servei Públic d’Atenció a les Persones 
que pateixen aquesta situació (OFIDEUTE). 
 
SETÈ.- Instar al Govern de la Generalitat a establir un marc estable de coordinació 
amb les administracions locals que en aquests moments estan assumint l’impacte 
socioeconòmic dels processos de desnonament de famílies a les nostres ciutats. 
 
VUITÈ.- Notificar aquests acords al Consell de Ministres, al Ministeri d’Economia i al 
Ministeri de Justícia, així com als grups parlamentaris del Congrés i del Senat, al 
President del Congrés de Diputats, a la Presidència del Govern de la Generalitat, al 
Parlament de Catalunya, al Jutge Degà del partit judicial, al cap de la policia local, als 
directors de les entitats bancàries que disposin d’oficines en aquest terme municipal i a 
la Plataforma d’afectats per la Hipoteca i les entitats socials locals implicades. 
 
 
Sotmesa a votació aquesta Moció s’acorda per majoria absoluta: 
 
Vots a favor: 5 vots CIU, 4 vots PSC, 1 VOT Bloc municipal, 1 vot CUP i 1 Vot  ERC 
Vots en contra: 2 vots PP 
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El tinent d’alcalde Sr. Vinyes en representació del grup municipal del PSC manifesta que 
el seu grup s’absentaran del Ple sempre que les Mocions tractin sobre la penjada de 
banderes i demana permís a la presidència per absentar-se ell i el tinent d’alcalde Sr. 
Fontbona, Sra. Estrada i Sra. Illescas. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Acero en representació del grup municipal del Bloc demana 
permís a la presidència per absentar-se del Ple. 
 
La tinent d’alcalde Sra. Real, la regidora Sra. Mir, el regidor Sr. Pascual, el regidor Sr. 
Llodrà  del grup municipal de CiU demanen permís a la presidència per absentar-se del 
Ple. 
 
L’alcalde Sr. Fors dona autorització per retirar-se tots del Ple. 
 
5.- MOCIÓ PER PENJAR LES BANDERES OFICIALS ALS EDIFICIS 
MUNICIPALS.- El regidor Sr. Almansa en representació del grup municipal del PP 
diu que abans de procedir a llegir la moció volem que consti en acta les persones que 
s’han aixecat del Ple, així com el nostre malestar per el que considerem una falta de 
respecte. 
 
Tot seguit el regidor Sr. Almansa llegeix la següent Moció: 

Atès que als màstils de 1'Ajuntament d'Arenys de Mar no onegen les banderes 
espanyola ni europea amb caràcter permanent. 

Atès que des del passat 11 de setembre només onegen les banderes catalana i 
arenyenca. 

Atès que no es compleix un pacte no escrit entre anteriors regidors que deia que no 
es posarien banderes de cap tipus, excepte en dies concrets on es posarien totes. 

Atès que la bandera arenyenca, la catalana, la espanyola i la europea representen a tots 
els arenyencs. 

Atès que la falta de presència de la bandera d'Espanya als edificis municipals constitueix 
una il·legalitat. 

Atès que la cohesió social del municipi es reforça amb el respecte a l’ordenament 
jurídic i amb la presència de les ensenyes que ens representen institucionalment, això 
vol dir la bandera d'Arenys de Mar, la de Catalunya, la d'Espanya i la de la Unió 
Europea. 

Per tot lo exposat, el Grup Municipal del Partit Popular proposa al Ple d'Arenys de Mar 
l’adopció del següent acord: 
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L'Ajuntament d'Arenys de Mar en compliment de la normativa vigent en matèria de 
banderes, per respecte a les institucions i per garantir la cohesió social, aprova que 
amb caràcter permanent la bandera d'Arenys de Mar, junt amb la de Catalunya, amb la 
d’Espanya i amb la de la Unió Europea, onegin a la façana dels edificis municipals 
d'aquest Ajuntament, així com a la sala de Plens d'acord amb les formes d’utilització 
previstes a l’article 6 de la Llei 1911981, de 28 d'octubre. 

La regidora Sra. Moreno en representació del grup municipal d’ERC manifesta 
literalment el que segueix: En primer lloc lamenten que hagin marxat els regidors del 
PSC, el Bloc i uns quants de CiU, amb un total de 9 regidors. 

Evidentment el PP està en tot el seu dret de demanar que es col·loqui la bandera 
espanyo9la a la façana de l’Ajuntament perquè malauradament existeix una Llei de l’any 
1981 que així ho estableix. Però de l’any 1981 han passat 30 anys i ara han canviat molt 
les coses afortunadament, sobretot des de que es va aprovar l’Estatut de l’any 2007 on 
la cohesió social que ara reclama el PP amb aquesta moció va passar la prova del cotó, 
i recordem que van muntar també petitòries per tot l’Estat espanyol demanant la 
inconstitucionalitat de l’Estatut referendat per la majoria de catalans. Afortunadament, 
tot just ahir mateix el president en funcions de la Generalitat i el cap de l’oposició van 
signat el pacte per la llibertat del nostre país establint la data per celebrar un 
referèndum el proper any 2014. 
 
A Arenys de Mar els resultats electorals van reflexar el sentiment del arenyencs sent 
primera força política CiU i segona ERC, dues forces independentistes, per tant 
evident no és aquesta la bandera que ha d’onejar als màstils sinó en tot cas l’estelada 
que és la que reflexa els sentiments dels arenyencs i també amb coherència amb les 
tres mocions de caire independentistes aprovades per aquest plenari: 
- adhesió a l’Associació de Municipis Independentistes. 
- declaració d’Arenys com a territori lliure i sobirà. 
- col·locació d’estelades a les entrades i sortides del poble.  
 
I per tant s’ha de ser conseqüent amb el que es vota  
 
El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta 
literalment el que segueix: abans de comentar la moció, la CUP volem valorar el fet 
que l’equip de govern, excepte l’alcalde, hagin marxat del ple. Pensem que la mesura no 
és l’adequada, al capdavall les opcions de votació són ben clares: en contra, a favor o 
l’abstenció. El que ens sembla greu és que no s’hagin ni dignat a escoltar els arguments 
dels seus companys de govern. Per dir-ho d’alguna manera, els han negat l’existència. I 
pensem que és un error, doncs, a tall d’exemple, si a les passades eleccions al 
Parlament de la Generalitat del Principat ha pujat la participació, això és perquè hi ha 
un vot espanyolista que ha decidit votar, quan abans no ho feia. I és bo que votin, 
perquè al 2014 hi haurà un referèndum d’autodeterminació i qui hi voti, encara que 
sigui en contra, qui hi voti el legitima. I això, per la CUP és molt important. 
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Sobre la present moció, la CUP volem comentar una sèrie d’aspectes per argumentar 
el nostre vot en contra: 
 
Respecte al compliment d’un pacte no escrit, entenem que aquest, si és que existeix, 
s’hauria de revisar a cada legislatura. Hi ha partits diferents al consistori i el context 
polític és molt diferent. Diem això perquè nosaltres no hem parlat, acordat, i encara 
menys signat cap acord en aquest sentit. Potser amb el resultat de la votació d’aquesta 
moció es pot donar el tema per tancat. 
 
Que la bandera espanyola i europea representin a tots els arenyencs em sembla, amb 
sinceritat, molt agosarat. Si més no n’hi ha un, que sóc jo mateix, que hi renego per tot 
el que representen: l’Espanya que espolia i l’Europa i els seus bancs que ho permet. 
 
Sobre la cohesió social, un dels altres aspectes que apel·la la moció, i si ens atenem als 
resultats de les passades eleccions al parlament del Principat, un 72% llarg dels 
arenyencs que van votar rebutgen el que representa la bandera espanyola. És cert que 
la cohesió social la fem tots els arenyencs, el 72 i el 28% restant. La diferència, que 
vostès ja saben prou bé, és que d’aquest 28%, la majoria si comparteix la presència de 
la senyera i, en canvi, dels 72% ningú comparteix el que representa la bandera que 
vostès volen imposar. 
 
Per tot plegat, tal com hem dit abans, el sentit del vot de la CUP serà en contra. 
 
La regidora Sra. Balliu manifesta literalment el que segueix: la  manifestació  
multitudinària  de l’11 de setembre va marcar un punt d’inflexió  en la nostra història . 
S’ha començat un camí  cap el dret a decidir per ser un país lliure i sobirà. 
 
És  del tot evident que els esdeveniments que han anat succeint  al llarg d’aquests 
darrers mesos estan fent canviar el curs de la historia al nostre país, i Arenys no se 
n'ha volgut quedar al marge.  
ICV en el seu moment es va adherir i va votar favorablement la moció promoguda per 
l’Assemblea Nacional Catalana, mitjançant la qual el nostre ajuntament  en sessió 
plenària  va acordar adherir-se a l’Associació dels municipis per a la Independència. 
 
Aquest acord de Ple suposa un posicionament clar del nostre grup i un de molt 
contundent per part del consistori. Així mateix suposa l’assumpció d’uns acords  que 
també s’han d’anar complint. 
 
Per aquest motiu, un cop trencat el pacte verbal que mai va arribar a protocolaritzar-
se de forma escrita, que existia al consistori pel que fa al tema de les banderes, 
aprovada la moció i pres l’acord de ser declarat Arenys de Mar municipi lliure i sobirà i 
amb recent  pacte de govern de CIU i ERC al Parlament de Catalunya en que es 
concreta  una data de referèndum per a la consulta i pel Dret a decidir , creiem encara 
amb més motiu que no té cap sentit que onegi cap més bandera que la catalana en el 
nostre ajuntament i és del tot coherent que el sentit del nostre vot sigui en contra. 
Amb tot el respecte del món però cap a la força política que ha presentat la moció.  
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El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP diu que durant 
els anys del boom immobiliari el creixement especulatiu, fet a qualsevol preu, va deixar 
desemparades moltes persones (joves, dones, famílies, gent gran, nouvinguts, etc.), que 
amb els seus salaris no podien pagar els preus astronòmics dels pisos de propietat i 
que tampoc podien optar pel lloguer perquè aquesta modalitat era (i continua sent) 
residual i fins i tot més cara. 
Per tant, qui més qui menys es va haver d’espavilar pel seu compte i hipotecar-se fins a 
les celles per tenir dret a un sostre. Els preus i les taxacions inflades van generar uns 
deutes exagerats, que els bancs i les caixes, amb la benevolència dels polítics, van 
incentivar. 
 
Ara, amb la crisi, quan moltes persones es veuen abocades a l’atur o a treballs precaris, 
el tracte exquisit de la banca s’ha mudat en una exigència d’escanyapobres que 
esclavitza els deutors. Però l’abast de la crisi és tan devastador, que molt sovint l’única 
sortida acaba sent abandonar el pis, el desnonament forçós després d’una sentència 
d’execució hipotecària. Als Països Catalans ja hi ha hagut més de 150.000 
desnonaments i a la nostra vila 19. 
 
Durant els darrers mesos, atès l’agreujament de la situació econòmica i l'increment de 
les execucions hipotecàries, hem vist com les mobilitzacions contra els desnonaments 
ha anat creixent. 
 
I això ha propiciat un canvi en la legislació hipotecària espanyola permetent el supòsit 
de “pagament en dació” dels béns immobles objecte de l’hipoteca, la qual cosa fa que 
les persones ja no arrosseguin un deute quan ja s’ha donat les claus del pis. 
 
La situació és tan greu que calen respostes des de l’àmbit local, com bé exposa la 
moció, que s’interposin davant les exigències de la banca i que defensin el dret efectiu 
de la ciutadania a l’habitatge. 
 
És immoral que alguns polítics “rescatin” les entitats financeres, principals responsables 
de la crisi que patim, i en canvi que deixin penjada a la ciutadania. En aquest sentit, no 
n’hi ha prou amb passar la pilota a una altra institució; per això, des de la CUP 
entenem que a Arenys també cal aplicar mesures encarades a què l’Ajuntament tingui 
un control i un coneixement de primera mà de tots els casos d’execucions 
hipotecàries de la nostra vila i que exerceixi un rol de mediador davant les entitats 
bancàries per evitar els desnonaments i garantir un dret tan bàsic com és l’habitatge. 
 
Sotmesa a votació aquesta Moció no s’acorda: 
 
Vots en contra: Alcalde Sr. Fors del grup municipal de CiU, Sr. López, Sra. Balliu i 
Sra. Roig del grup municipal d’ICV, Sra. Moreno del grup municipal d’ERC i Sr. Caldeira 
del grup municipal de la CUP.. 
Vots a favor: Sra. Quintero i Sr. Almansa del grup municipal de  PP 
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 El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària             Vist i plau 
         L’alcalde  
 
 
 
 
 
 
 
 


